
Valtuustoaloitteet 2020

Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen jättäjä/ 

jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö: Jätetty valtuustossa: Käsittely: Vastaus annettu ja 

hyväksytty valtuustossa:

Ylöjärven nuorisovaltuuston 

suorasta aloiteoikeudesta 

kaupunginvaltuustoon

Keskustan valtuustoryhmä

Kuntalain 26 § määrittää nuorisovaltuuston vaikutusmahdollisuuksista seuraavaa: "Nuorisovaltuustolle on annettava mahdollisuus vaikuttaa kunnan eri toimialojen toiminnan suunnitteluun, valmisteluun, toteuttamiseen ja seurantaan asioissa, joilla on merkitystä kunnan asukkaiden 

hyvinvointiin, terveyteen, opiskeluun, elinympäristöön, asumiseen tai liikkumiseen sekä muissakin asioissa, joiden nuorisovaltuusto arvioi olevan lasten ja nuorten kannalta merkittäviä. Nuorisovaltuusto tulee ottaa mukaan lasten ja nuorten osallistumisen ja kuulemisen kehittämiseen 

kunnassa.”

 Suoran aloiteoikeuden myöntäminen nuorisovaltuustolle tukee vahvasti kuntalain henkeä. Nuorilla on puhe- ja läsnäolo-oikeus kaupunginvaltuustossa ja -hallituksessa sekä kuudessa lautakunnassa. Aloiteoikeus kaupunginvaltuustolle tarkoittaa sitä, että nuorisovaltuuston aloitteet 

käsitellään samassa järjestyksessä kuin muut valtuustoaloitteet. Suoran aloiteoikeuden voidaan nähdä lisäävään nuorisovaltuuston tekemien aloitteiden vaikuttavuutta ja käsittelyn läpinäkyvyyttä. Aloiteoikeus on normaali käytäntö jo monessa Suomen kunnassa. Tämä selviää Suomen 

Nuorisovaltuustojen Liitto ry:n Nuorisovaltuustoselvityksestä (Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto, 2019), jonka mukaan 68 %:ssa kunnista nuorisovaltuustolla on aloiteoikeus kunnanvaltuustolle. Ylöjärvellä on toimiva nuorisovaltuusto. Nuorten vaikutusmahdollisuuksia Ylöjärven 

kaupungin asioihin tulee edistää. Kaupungin päätökset koskevat kaikkia kaupunkilaisia, myös nuoria. 

 Keskustan valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärven nuorisovaltuustolle myönnetään suora aloiteoikeus kaupunginvaltuustoon. Se mahdollistaa sen, että nuorisovaltuuston tekemät aloitteet käsitellään samassa järjestyksessä kuin muutkin valtuustoaloitteet.

3.2.2020

kh 10.2.2020 § 37                            

lapsi- ja nuorisoneuvosto 

2.6.2020 § 15                              

nuva 4.3.2020 § 21                                                      

hallinto- ja talousosasto 

 Kulttuurilähetteen 

käyttöönotosta

Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmä

Maailman terveysjärjestö WHO:n viime vuoden lopulla julkaiseman raportin mukaan taidetoimintaan osallistuminen sekä taiteen kokijana että tekijänä voi ehkäistä lukuisia psyykkisiä ja fyysisiä sairauksia. Sen lisäksi se hoitaa selviytymään useiden akuuttien ja kroonisten sairauksien 

kanssa. Raportin mukaan taide voi tarjota ratkaisuja erityisesti sen kaltaisiin terveysongelmiin, joihin lääketiede ei yksin tepsi.

 WHO:n esimerkkejä taiteen mahdollisista terveyshyödyistä:

 -  taidetoiminta voi vähentää yksinäisyyttä, edistää sosiaalista sitoutumista ja lisätä sosiaalista pääomaa

 - taide voi edistää konfliktien ratkaisemista tukemalla empatiaa, luottamusta ja yhteistyötä

 -  taiteet ovat myös tehokkaita terveysviestinnässä, esimerkiksi auttaa tavoittamaan marginalisoituneita tai vaikeasti tavoitettavia kohderyhmiä

 -  taidetta on hyödynnetty paljon myös terveyden tilaan, esimerkiksi mielenterveysongelmiin liittyvien stigmojen käsittelyssä ja vähentämisessä.

 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää kulttuurilähetteen käyttöönottoa Ylöjärven sosiaali- ja terveyspalveluissa. Kulttuurilähetteellä sosiaali- ja terveysalan ammattilaiset saavat uuden työkalun hoidon toteuttamiseen.

 Kulttuurilähetteellä voidaan apua ja tukea tarvitsevalle tarjota hänelle sopivia kulttuuripalveluita osana hoitoa. Näitä voivat olla esimerkiksi vauvojen värikylvyt, kaupungintalon konsertit tai yhteisötaiteilijan ikäihmisille järjestämä työpajatoiminta. Kulttuurilähete voidaan myöntää 

esimerkiksi vauvan kehitysviivästymän, vaikean elämäntilanteen tai pitkäaikaissairauteen sopeutumisen takia. Kulttuurilähetteellä tarjotun palvelun tulee olla yksilökohtaisesti harkittua ja järjestettyä toimintaa, joka perustuu vapaaehtoisuuteen eikä aiheuta lähetteen saajalle 

kustannuksia.

 Kaupunkistrategian sivistys- ja hyvinvointirooli tukee kulttuurilähetteen kaltaisten palveluiden käyttöönottamista. "Edistämme kuntalaisten ja eri väestöryhmien hyvinvointia yhdessä heidän kanssaan. Turvallinen ja viihtyisä ympäristö mahdollistaa ihmisten liikkumisen, harrastamisen ja 

osallistumisen. Rakennamme hyvinvointia laadukkailla sivistys-, vapaa-aika-, kulttuuri- ja muilla hyvinvointipalveluilla sekä luomalla ja ylläpitämällä verkostoja sivistystä ja hyvinvointia tuottavien toimijoiden väillä."

 Kaupunkiseudun kulttuuripääkaupunkihankkeen kantavana teemana on yhdenvertaisuus. Kulttuurilähete voi olla apuväline yhdenvertaiseen kulttuuritarjontaan kaikille.

3.2.2020

kh 10.2.2020 § 38 

perusturvalautakunta 

27.10.2020 § 81                                        

vapaa-aikalautakunta 5.5.2020 

§ 49               

hyvinvointikoordinaattori                

kh 30.11.2020 § 342

7.12.2020

Hoitohenkilökunnan 

rekrytoinnista

Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmä

Sosiaali- ja terveysalan työntekijöistä on pulaa ja henkilöstön saatavuudessa on haasteita. Myös Ylöjärvellä on ollut vaikeuksia saada riittävästi koulutettua henkilökuntaa. Erityisesti lähihoitajia tarvitaan. Lähitulevaisuudessa hoitajamitoituksen nosto luo myös valtavasti paineita saada 

riittävästi koulutettua henkilökuntaa.

 Henkilöstövaje kuormittaa tarpeettomasti työntekijöitä, vaarantaa palveluiden laadun ja on omiaan aiheuttamaan lisää henkilöstövajetta kun työolosuhteet aiheuttavat irtisanoutumisia ja heikentävät työn houkuttelevuutta. Henkilöstön niukkuus syö myös hallinnon resursseja 

tarpeettomasti.

 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärven kaupunki aloittaa viipymättä kaikki tarvittavat toimenpiteet henkilöstön saatavuuden turvaamiseksi.

 Rekrytointia parannetaan;

 1) Käymällä yksityiskohtaisesti läpi rekrytointiprosessit niiden tuloksellisuuden parantamiseksi. Rekrytointia voidaan esimerkiksi tehostaa käyttämällä tehokkaammin sosiaalisen median kanavia sekä laajalevikkisiä tiedotusvälineitä. Rekrytoinnissa on tehtävä myös tiivistä yhteistyötä alan 

oppilaitosten kanssa.

 2) Pitämällä huoli hyvästä työnantajan maineesta ja kilpailukyvystä rekrytoinnissa. Työnkuormittavuutta, palkkausta ja työsuhde-etuja tulee arvioida ja kehittää toimimaan kilpailuvalttina rekrytoinnissa ja sitouttamaan nykyisiä työntekijöitä.

 3) Hyödyntämällä työntekijöiden omia verkostoja ottamalla käyttöön rekrytointibonus. Rahallinen rekrytointibonus voidaan myöntää työntekijälle, joka on onnistunut edesauttamaan uuden työntekijän rekrytointia suosittelemalla Ylöjärven kaupunkia työnantajana.

 4) Arvioimalla vakanssien riittävyyttä sekä täyttämistä ja tarjoamalla lähtökohtaisesti vakituisia toimia/virkoja sekä määrä- ja osa-aikaisia sijaisuuksia vain niitä haluaville. Määräaikaisten työsuhteiden pituuksia tulee tarkastella työntekijälähtöisesti. Sijaistarpeita tulee huomioida 

etupainotteisesti ja ennakoiden.

 5) Kehittämällä johtamisytötä henkilöstöä kannustavaksi ja työntekijöiden osaamista huomioivaksi. Työntekijöille on tärkeää kannustava palaute, etenkin nyt kun kuormitus työssä on kova. Ylöjärven kaupungin henkilöstöhallinnon on kiinnitettävä erityistä huomiota 

johtamiskoulutukseen, missä painotetaan työtyytyväisyyteen liittyviä tekijöitä.

 Lisäksi Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärven kaupunki aloittaa lähihoitajien koulutuksen omiin tarpeisiinsa alan oppilaitoksen kanssa. Koulutusta voidaan toteuttaa eri muotoisena, mm. oppisopimuksella ja monimuotoisena opiskeluna.

9.3.2020

kh 16.3.2020 § 77 

perusturvalautakunta 

27.10.2020 § 72                                 

henkilöstöpäällikkö

Pyöräpysäköinnistä Ylöjärven 

kaupungin kiinteistöissä
Antila Veli-Matti

Ylöjärven kaupunki on hyväksynyt kävelyn ja pyöräilyn kehittämisohjelman 25.5.2015. Ohjelman tavoitteena on nostaa vuoteen 2030 mennessä pyöräilyn osuus matkoista 15 prosenttiin ja kävelyn osuus 19 prosenttiin. Mikäli tähän päästään, terveyshyötyjen on laskettu olevan vuosittain 

4,7 miljoonaa euroa. Myös ympäristön turvallisuus ja viihtyisyys paranisivat. Samalla liikenteen päästöjen, melun ja ruuhkien määrä vähenisi.

 Viime vuosina on puhuttu paljon myös autojen pysäköintiongelmista. Erityisesti tämä koskee kaupungin tärkeitä palvelupisteitä mm. terveyskeskuksen paikoitusaluetta. Esitän aloitteessa, että kaupungin omissa kiinteistöissä tehtäisiin selvitys polkupyöräteline/-katos paikoista, ja mistä ne 

puuttuvat, sinne järjestettäisiin ne, jotta pyörän säilytys työpäivän aikana olisi mahdollista. Näin saataisiin yksi kannustin pyöräilyn lisäämiseen.

8.6.2020

kh 15.6.2020 § 172                  

tekninen ltk 9.9.2020 § 116    

ympäristöltk

Palveluhakemistosta Ylöjärven 

palveluista
Keskustan valtuustoryhmä

Talouden tasapainottamiseksi on tärkeää suunnata hankinnat oman kaupungin hyväksi. Siksi on tärkeää tietää, mitä palveluita on tarjolla. Kotimaan matkailun ja vapaa-ajan asumisen suosio lisäävät kysyntää entisestään koko laajan kaupungin alueella. 

 Kuluttajat kaipaavat tietoa palveluista toimialoittain ja alueittain.

 Ylöjärven keskustan valtuustoryhmä esittää aloitteessaan, että Ylöjärven kaupunki kokoaa kaupungin alueella tarjottavista palveluista helposti päivitettävän sähköisen hakemiston. 
8.6.2020

kh 15.6.2020 § 173        

Ylöjärven Yrityspalvelu Oy, 

hallinto- ja talousosasto               

Luottamushenkilöiden 

palkkioiden alentamisesta

Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä

Koronaepidemia on vaivannut keväällä 2020 pahoin koko Suomea. Kriisin taloudellisia kokonaisvaikutuksia on vielä tässä vaiheessa vaikea arvioida. On kuitenkin selvää, että epidemia tuo väistämättä ongelmia myös Ylöjärven kaupungin talouteen.

 On todennäköistä, että Ylöjärven kaupunki joutuu lähivuosina sopeuttamaan talouttaan merkittävästi koronakriisiin aiheuttamien tulonmenetysten vuoksi. Vallitsevassa tilanteessa erityisesti päättäjien on oltava vastuullisia ja toimittava esimerkillisesti.

 Perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää, että poliittisesti valittujen luottamushenkilöiden kokouspalkkioihin tehdään koronaleikkaukset. Tämä tarkoittaa kaupunginvaltuuston, kaupunginhallituksen ja lautakuntien jäsenten kokouspalkkioiden leikkaamista 20 prosentilla. Säästyneillä 

rahoilla ei Ylöjärven taloutta yksin pelasteta, mutta kokouspalkkioiden alentaminen antaisi kuitenkin selkeän viestin päättäjien halusta pitää huolta kaupungin taloudellisesta kantokyvystä.

8.6.2020
kh 15.6.2020 § 174           

hallinto- ja talousaosasto



Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen jättäjä/ 

jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö: Jätetty valtuustossa: Käsittely: Vastaus annettu ja 

hyväksytty valtuustossa:

Ylöjärven hakeutumiseksi 

mukaan UNICEFin 

Lapsiystävällinen kunta -malliin
Vihreä valtuustoryhmä

UNICEFin Lapsiystävällinen kunta -mallin avulla Ylöjärvi varmistaa sen, että lapsen oikeudet toteutuvat mahdollisimman hyvin jokaisen lapsen arjessa. Malli perustuu YK:n lapsen oikeuksien sopimukseen. 

 https://www.unicef.fi/unicef/tyomme-suomessa/lapsiystavallinen-kunta/

 

 Lapsuus on poikkeuksellinen ja ainutlaatuinen jakso ihmisen elämässä. Varhaisvuosien pohjalle rakentuu sekä yksilön että koko yhteiskunnan tulevaisuus.

 Suuri osa suomalaisten lasten ja nuorten arkeen vaikuttavista päätöksistä tehdään kunnissa. Kunnassa tehtävät päätökset vaikuttavat siis merkittävästi siihen, miten kunnassasi asuvien lasten oikeudet ja hyvinvointi toteutuvat.

 UNICEFin Lapsiystävällinen kunta -malli on väline, jonka avulla kunnassa voidaan varmistaa, että lapsen oikeudet toteutuvat mahdollisimman hyvin jokaisen lapsen arjessa. 

 

Esimerkiksi Tampereen kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 10.8.2020: § 303 Unicefin Lapsiystävällinen kunta -malliin osallistuminen  

 

 Lainaus Tampereen perusteluista: 

 " Tavoitteena on, että lapsen oikeudet toteutuvat jokaisen lapsen kohdalla, mikä tarkoittaa muun muassa lasten oikeuksien edistämistä kunnan hallinnossa, päätöksenteossa ja palveluissa sekä tiedon jakamista lapsen oikeuksista lapsille ja aikuisille. Lapset tulee nähdä tasa-arvoisina 

kunnan asukkaina, jotka ovat mukana kehittämässä, suunnittelemassa ja arvioimassa palveluja. Mallissa myös vahvistetaan lapsen oikeuksien sopimuksen ohjausvaikutusta kunnan lapsi- ja nuorisopolitiikkaan.

7.9.2020

kh 14.9.2020 § 225                                                                       

lapsi- ja nuorisoneuvosto 

20.10.2020 § 32     

perusturvalautakunta 

15.12.2020 § 113                                                              

haltal-osasto                                                                                    

vapaa-aikalautakunta     

sivistyslautakunta                                

HUOM! Myös nuorisovaltuusto 

30.9.2020 § 63

Pride-viikon 

sateenkaariliputuksen 

lisäämiseksi Ylöjärven 

liputuskäytänteihin

Vihreä valtuustoryhmä

Osana kaupungin liputussäännön päivittämisvalmistelua, me Ylöjärven vihreiden valtuustoryhmä esitämme, että kaupunki nimeää liputussääntöön vakituiseksi liputuspäiväksi Pride-viikon liputuksen. 

 

 Edistykselliset ja yhdenvertaisuuden tärkeäksi arvioineet kaupungit ovat ottaneet liputuskäytänteihinsä pysyvästi Pride-viikon sateenkaariliputuksen. Liputukseen päätyen Ylöjärven kaupunki viestivät näkyvästi kaikkien osallisuutta, tasa-arvoa ja yhdenvertaisuutta.

 Vaikka lippu on vain symboli, se viestii kuitenkin vahvasti tavoitteista ja asenteista.  

 Sateenkaarilippu viestii ihmisten yhdenvertaisuutta, joka läpileikkaa kaikki väestöryhmät

7.9.2020

kh 14.9.2020 § 226                           

asukasltk 22.10.2020 §  54 

(lausunnot neuvostoilta: Kuru-

neuvosto 10.12.2020 § 33, lapsi- 

ja nuorisoneuvosto 15.12.2020 

§ 40, mielenterveysneuvosto 

17.11.2020 § 34, 

vammaisneuvosto 1.12.2020 § 

32, vanhusneuvosto 8.12.2020 

§ 45, Viljakkala-neuvosto 

24.11.2020 § 37) 

asukaslautakunta 21.1.2021 § 8                                                        

haltal osasto

Graffitiseinästä Ylöjärvelle
Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmä

Ylöjärvellä otettiin rohkeita askeleita kohti katutaidetta jo 1990 -luvun lopussa kun mm. vesitorni sai luvalliset graffitimaalaukset. Myöhemmin mm. nuorisokeskuksen seinä ja alikulkutunnelit ovat saaneet toimia katutaiteen näyttämöinä. Viime vuosinakin alikulkutunneleiden maalauksia 

on kaupungin mahdollistamana päivitetty. Graffitit ja muut katutaiteen muodot ovatkin vakiinnuttaneet paikkansa taiteessa ja kaupunkikuvassa, eikä graffitit ole enää pienen epämääräisenä pidetyn porukan tuotosta, vaan valtavirtaista taidetta, joista yhä useampi myös nauttii. Onhan 

maassamme jo useampi päätoimisesti katutaidetta tuottavia, arvostettuja taiteilijoita.

 Osa kunnista on tarjonnut tälle katutaiteen muodolle vapaan työskentelytilan, luvallisen graffitiseinän. Ylöjärveltä tämä mahdollisuus puuttuu. Vapaa ja laillinen graffitiseinä tarjoaa pienin kustannuksin matalan kynnyksen mahdollisuuden toteuttaa luovuuttaan sekä tarjoaa uudenlaisen 

taiteen näyttämön kaikille. Mahdollisuus toteuttaa laillisesti graffitimaalauksia vähentää myös niiden tekemistä sinne mihin niitä ei toivota.

 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärvelle perustettaisiin luvallinen, helposti saavutettava graffitiseinä. Lisäksi esitämme, että kaupungin kiinteistöistä ja tiloista tarjottaisiin aktiivisesti mahdollisuuksia katutaiteen, esimerkiksi seinämuraalien ja graffitien toteuttamiseen.

7.9.2020

kh 14.9.2020 § 227                  

tekninen ltk                                     

vapaa-aikaltk                                

HUOM! Myös nuorisovaltuusto 

30.9.2020 § 62

Talonrakennus- ja 

liikenneväyläinvestointien 

määrärahojen saamiseksi 

takaisin kaupunginvaltuuston 

päätettäväksi

Keskustan valtuustoryhmä

Ylöjärven kaupungin talousarvion sitovia eriä ovat kuntalain mukaisesti valtuuston hyväksymät toiminnalliset ja taloudelliset tavoitteet ja niiden edellyttämät määrärahat ja tuloarviot. Talousarvio sitoo hallintokuntia toimielimittäin. Kaikki toimielimet ovat nettobudjetoituja, mikä 

merkitsee sitä, että toimielimiä sitoo valtuuston nähden toimintatuottojen ja toimintakulujen erotus eli toimintakate käsittäen sekä ulkoiset että sisäiset erät. 

 MAPSTOn investointihankkeet päätetään vuosittain kaupungin talousarviokäsittelyn yhteydessä.

 Toimielimen nettobudjetointi merkitsee sitä, että vaikka kaupunginvaltuusto päättää myöntää talousarviossa jollekin talonrakennusinvestoinnille 1,2 miljoonan euron määrärahan, lopullinen hankkeen kustannus voikin olla 1,7 miljoonaa euroa tai enemmän ilman, että asiaa käsitellään 

kaupunginvaltuustossa tai edes teknisessä lautakunnassa. Tässä tapauksessa hallintokunnan viranhaltijat voivat itsenäisesti etsiä vastaavan säästön jostakin muusta MAPSTOssa määrärahan saaneesta investointihankkeesta, jolloin toimielimen nettobudjetti kuitenkin pysyy tavoitteessaan.

 Keskustan valtuustoryhmä haluaa, että Ylöjärven kaupungissa toteutettavat merkittävät MAPSTOon sisältyvät investoinnit päätetään ja niitä seurataan valtuustokaudeksi valittujen luottamushenkilöiden toimesta.

 Keskustan valtuustoryhmä esittää, että kaupunginvaltuusto päättää jonkin prosenttirajan, jonka yli menevät talonrakennuksien ja liikenneväylien investointikustannukset on aina tuotava vähintään tiedoksi, mutta joissakin tapauksissa myös uudelleen päätettäviksi luottamuselimeen. 

Esimerkkinä, mutta ei sitovana, esitämme, että mikäli talonrakennus- tai liikenneväyläinvestoinnin kustannukset näyttäisivät ylittyvän 10 %:lla tähän nimenomaiseen investointiin valtuuston osoittamasta määrärahasta, asia täytyy tuoda tiedoksi tekniseen lautakuntaan sekä 

kehittämistoimikuntaan. Mikäli kustannukset näyttäisivät ylittyvän 20 %:lla tähän nimenomaiseen investointihankkeeseen valtuuston osoittamasta määrärahasta, asia täytyy tuoda lisätalousarviossa kaupunginvaltuuston päätettäväksi. Tällöin kaupunginvaltuusto ottaa kantaa siihen 

kuinka tarvittavat määrärahat jaetaan uudelleen hankkeiden kesken tai mahdollisesti rahoitetaan alkuperäisen talousarvion ulkopuolelta.

7.9.2020
kh 14.9.2020 § 228 haltal 

osasto, tekninen ltk

Taloushallinnon henkilöstön ja 

palveluiden ulkoistamisesta

Kokoomuksen 

valtuustoryhmä

Kokoomuksen valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärven kaupungin talous- ja palkkalaskennan henkilöstön ja palveluiden ulkoistaminen käynnistetään osana talouden tasapainottamisen ohjelmaa. Esityksemme mukaan on käynnistettävä viipymättä selvitys, jotta mahdollinen muutoksen 

täytäntöönpano voidaan toteuttaa osana seuraavaa talousarvion valmistelua.

 Kunnallisten tukipalveluiden, kuten talous- ja palkkalaskennan palvelut, voidaan hankkia organisaation ulkopuolelta. Ylöjärvi jättäytyi kehyskuntien yhteisestä talous- ja henkilöstöhallinnon ulkoistamista koskevasta selvityksestä ulkopuolella vuonna 2019. Tämän jälkeen on edelleen 

selvinnyt, että erityisesti palkkahallinnossa on henkilöstöresursseihin, ohjelmistopäivityksiin ja prosessien ohjaukseen liittyviä haasteita, jotka vaikuttavat jo tässä hetkessä palveluiden laatuun. Tulevaisuudessa haasteet ovat yhä suuremmat, kun Ylöjärvi on jättäytynyt kehyskuntaverkoston 

yhteistyön ja kehittämisen ulkopuolelle palkkahallinnon ja taloushallinnon osalta.

5.10.2020
kh 19.10.2020 § 266                  

hallinto- ja talousosasto

Jalkaterapeutin toimen 

perustamiseksi Ylöjärven 

terveyskeskukseen

Sosialidemokraattinen 

valtuustoryhmä

Ehdotamme, että Ylöjärven terveyskeskukseen perustetaan jalkaterapeutin (noin 40 000€/vuodessa) toimi.

Perustelut: 

 Diabeetikoiden määrä Ylöjärvellä on viime vuosina kasvanut nopeasti. Vuoden 2019 aikana diabeteslääkkeistä sai  Kela-korvausta yhteensä 2294 henkilöä. Kasvua oli edelliseen vuoteen 110 henkilöä eli 4,8 %. Diagnosoimattomia diabeetikoita on arvioitu olevan lähes yhtä paljon kuin jo 

diagnosoituja.

 Diabetes voi aiheuttaa diabetestyypistä riippumatta vakavia lisäsairauksia, jos diabeetikolla ei ole saatavilla riittävää ohjausta, neuvontaa, seurantaa ja tukea jokapäiväisen omahoidon toteuttamiseen. Diabeteksesta aiheutuvat hoitokustannukset nousevat  huimaa vauhtia, siksi 

ennaltaehkäisevät toimet nousevat ennalta suurempaan rooliin. 

 

Ylöjärvellä  on diabeteksen hoitoon kokonaisuudessaan panostettu hyvin. Jalkojenhoidon järjestämisessä on kuitenkin parantamisen varaa. Nykytilanteessa jalkojenhoito on Ylöjärvellä järjestetty palveluseteleillä lääkärin hoitosuunnitelman mukaisesti, kohdistettuna erityisesti 

diabeetikoille, reumaatikoille ja alaraajojen polyneuropatiasta kärsiville henkilöille sekä tietyissä muissa pysyvissä sairaustiloissa. Tärkeä huomio, joka puoltaa terveyskeskuksen oman jalkaterapeutin toimen perustamista on se, että ulkopuolinen palveluntuottaja ei kuulu terveyskeskuksen 

diabetestiimiin. Asiantuntijoiden mukaan 30 000 asukkaan väestöpohja puoltaisi omaa jalkaterapeuttia.

 Oleellista on perusterveydenhoidon seulan hyvä toiminta ja haavan synnyn estäminen ennakolta. Tämä edellyttää jatkuvaa koulutusta niin henkilökunnalle kuin potilaillekin, josta terveyskeskuksen oma jalkaterapeutti voi huolehtia. Tietoa oikeiden tai sopivien jalkineiden merkityksestä ei 

voi aliarvioida. Korkean riskin potilaiden varhainen tunnistaminen ja potilasohjauksen perusteellinen toteutus vähentävät amputaatioita. Amputaatioon johtavat tapahtumat alkavat yleensä pienestä traumasta jalassa, jossa neuropatian seurauksena kiputunto on huono ja on kehittynyt 

virheasentoja. Jalkineiden valinnan ja käytön ohjauksella saadaan hyviä tuloksia jalkaongelmien ehkäisyssä.

  

 Diabeetikoiden jalkaongelmat ovat diabeteksen kallein komplikaatio. Diabetes on yleisin syy jalka-amputaatioihin. Neljäsosa diabeetikoista sairastuu diabeettiseen jalkahaavaan elämänsä aikana.  Diabeetikon jalkahaavojen hoito vaatii erityisosaamista ja usein pitkäjänteistä työtä, johon 

tarvitaan terveydenhuollon ammattikoulutuksen saanutta asiantuntijaa – jalkaterapeuttia (AMK) tai sitä edeltävää jalkojenhoitajaa ja joiden on oltava VALVIRAN rekisterissä. 

5.10.2020

kh 19.10.2020 § 267 

perusturvalautakunta 15.2.2020 

§ 114                                    kh 

11.1.2021 § 24                                                                 

kv 1.2.2021 § 



Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen jättäjä/ 

jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö: Jätetty valtuustossa: Käsittely: Vastaus annettu ja 

hyväksytty valtuustossa:

Kuntoportaiden 

rakentamisesta 

Soppeenharjulle

Sosialidemokraattinen 

valtuustoryhmä

Porrasjuoksu treenimuotona on kasvanut kuntoilijoiden ja eri lajien harrastajien keskuudessa. Omatoiminen ulkoliikunta on saanut aivan uuden merkityksen korona-aikana ja sen edistämistä tulee liikuntapaikkarakentamisella edelleen vahvistaa. Teivon portaat Lamminpäässä ovat 

aktiivisessa käytössä yli kuntarajojen. Urheiluseurat ja yksittäiset kuntoilijat käyttävät niitä päivittäin ja sen vuoksi käyttö näkyy jo portaiden kunnossa ja ruuhkaisuudessa. Kysyntää toisille kuntoiluportaille kaupungissamme olisi varmasti!

 Soppeenharjun alueella Maunussuontien päässä on hiihtäjille ja kuntoilijoille osoitettu pysäköintialue. Alueelta laskeutuva rinne kohti Kolmenkulmantietä voisi olla otollinen paikka kuntoportaille.

 Ylöjärven Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esittää kaupunginvaltuustolle, että Ylöjärven kaupunki käynnistää selvityksen Soppeenharjun alueelle sijoitettavista kuntoportaista.

5.10.2020

kh 19.10.2020 § 268                 

vapaa-aikalautakunta 9.11.2020 

§ 106                                                              

tekninen lautakunta

Urheilutalon punttisalin 

aukioloaikojen lisäämisestä

Sosialidemokraattinen 

valtuustoryhmä

Ylöjärven kaupungin urheilutalon voimailu/punttisalin aukioloajat herättävät ihmetystä. Punttisali avautuu maanantaisin ja keskiviikkoisin klo 7.00 ja tiistaisin, torstaisin ja perjantaisin klo 6.00 ja sulkeutuu arkisin klo 20.30. Viikonloppuisin punttisali aukeaa klo 8.00 ja sulkeutuu jo klo 

16.30. Nämä aukioloajat eivät palvele kaupunkilaisia parhaalla mahdollisella tavalla. Kulkukorttijärjestelmä mahdollistaa helposti aukioloaikojen muutoksen Ylöjärven kaupungin kuntosaleihin.

 Nykyään lähes kaikki yksityiset kuntosalit ovat ns. omatoimisaleja aukioloiltaan, jolloin oman treenin voi tehdä ennen työpäivää tai myöhään työpäivän jälkeen. Esimerkiksi Easyfit, Fressi ja Liikku -salit Ylöjärvellä ovat auki joka päivä klo 5.00 - 23.00. Kaupungin ylläpitämistä saleista esim. 

Kangasalan Sahalahden ja Kuhmalahden kuntosalit ovat auki klo 6.00 - 22.00.

 Esitämme kaupunginvaltuustolle, että Ylöjärven kaikkien kuntosalien aukioloaikoja laajennetaan niin, että ne ovat auki joka päivä k lo 5.00 - 23.00.

5.10.2020

kh 19.10.2020 § 269              

vapaa-aikalautakunta 1.12.2020 

§ 105                                   kh 

11.1.2021 § 25 (palautettu 

valmisteluun)

Kiinteästä esiintymislavasta tai 

kesäteatterista Ylöjärvelle
Vihreä valtuustoryhmä ym.

Kesäteatterit tuovat paikkakunnalle kävijöitä ja saavat paikalliset ihmiset liikkeelle. Puoli Suomea esittää kesäteatteria toisella puolelle Suomea ja kaikki menevät katsomaan.

 Vapaa-ajan palvelut ovat Ylöjärvellä kehittyneet viime vuosina siten että kuntalaisille on yhä enemmän mahdollisuuksia esimerkiksi kirjaston ja Räikän alueilla. Kuntakeskustaa on kehitetty päämäärätietoisesti ja Räikän puisto on muodostunut suosituksi tapahtumapaikaksi. Museonmäellä 

esiintyy Vahannan nuorisoseura ja myös työväenopiston ryhmä, myös Saurion pihapiiriin on tuotu tilapäisiä katsomoita.

 Kuntakeskusta on parhaimmillaan elävä ja kulttuurintäyteinen. Ylöjärveltä puuttuu kuitenkin kiinteä ulkoilmalava ja kesäteatteri.Monessa pienemmässäkin kunnassa on kiinteitä esiintymislavoja ja katsomoita, jotka soveltuvat monenlaiseen taiteen ja viihteen esittämiseen. Uusi 

esiintymislava tai kesäteatteri vaatisi myös katsomorakenteen, ja muuta infraa kuten pysäköintialueet ja ravitsemuspalveluja.

 Esitämme kiinteän esiintymislavan ja katsomon kehittämistä Ylöjärvelle. Tähän tulisi varata alue huomioiden tämänkaltaisen toiminnan oletettu osallistujamäärä, esimerkiksi Räikän puistosta Julkujärven alueelta tai Saurion pihapiiristä. 

2.11.2020

kh 9.11.2020 § 300                        

vapaa-aikalautakunta                        

tekninen lautakunta 

ympäristölautakunta

Kaupunkiniityistä Ylöjärvelle Vihreä valtuustoryhmä ym.

Vihreä valtuustoryhmä esittää, että ensi kesästä alkaen Ylöjärven kaupungin alueella jätettäisiin suunnitellusti joitakin rajattuja nurmialueita leikkaamatta, ja annettaisiin niiden kasvaa ns. kaupunkiniityiksi. Tilanteen mukaan niittyjen monimuotoisuutta myös lisättäisiin kylvämällä niityille 

siemeniä.

 Näin kaupunki vastaisi osaltaan huoleen mm. pölyttäjien määrän vähentymiseen. Kaupunkiniityt voi olla hyvä merkitä kyltein, jotta ne saavat olla rauhassa, ja toisaalta vältyttäisiin turhilta palautteilta koskien alueen hoitamattomuutta. Samalla myös ihmisten tietoisuus asiasta lisääntyisi. 
2.11.2020

kh 9.11.2020 § 301                     

tekninen lautakunta 9.12.2020 

§ 152                         

ympäristölautakunta

Keskustan alueen viihtyvyyden 

ja saavutettavuuden 

lisäämiseksi

Keskustan valtuustoryhmä 

ym.

Omasta kunnosta huolehtiminen on yksi Ylöjärven Terveysliikuntasuunnitelman kantavista teemoista. Ylöjärven keskustan alueella asuu paljon ikäihmisiä ja he käyttävät keskustan jalkakäytäviä ja kevyen liikenteen väyliä ulkoiluun ja asiointiin. Vanhemmat ihmiset liikkuvat pääsääntöisesti 

kävellen. Päivittäiset kävelylenkit ja kaupassakäynnit ovat monelle tärkeitä ja välttämättömiä liikkumiskyvyn ylläpitämisessä. Korona pandemian myötä moni ikäihminen ja riskiryhmään kuuluva on passivoitunut ja kunto on heikentynyt. Liikkumisesta on tullut vaikeampaa. Ulkoilu 

keskustan jalkakäytävillä on muuttunut yhä haasteellisemmaksi, koska niiden varsilla ei ole lainkaan penkkejä, joissa voisi levähtää. Ulkoilu jää monelle tosi vähälle tai on loppunut kokonaan. 

 Keskustan valtuustoryhmä esittää että kaupunki hankkii ja sijoittaa keskustan katujen varsille ja kauppojen läheisyyteen penkkejä kulkijoita varten. Esimerkiksi Soppeenmäen, Kirkonseudun ja Elovainion alueella niitä tarvitaan. Penkkien tulee olla riittävän kestäviä. Nämä hankinnat on 

mahdollista tehdä teknisen lautakunnan kohdentamattomista määrärahoista tai niille on osoitettava rahat erikseen. Suunnittelu ja hankinta tulisi käynnistää mahdollisimman pian että penkit saataisiin paikoille viimeistään keväällä 2021.

2.11.2020

kh 9.11.2020 § 302                      

tekninen lautakunta 9.12.2020 

§ 153                                                                  

kh 11.1.2021 § 27                               

kv 1.2.2021 §     

Vapaa-ajan asunnon 

muuttaminen vakituiseksi 

asunnoksi tulee Ylöjärvelläkin 

olla yksinkertaista ja helppoa

Keskustan valtuustoryhmä

Vapaa-ajan asuinrakennuksen käyttötarkoituksen muuttaminen pysyvään asumiseen muuttui toukokuun alussa 2017. Maankäyttö- ja rakennuslaki muuttui niin, että kunnat voivat halutessaan helpottaa muutosta.

 Korona on kannustanut useita työntekijöitä etätöihin ja käytäntö on osoittanut, että etätyö on suosittua ja toimivaa. Etätyö onnistuu myös vapaa-ajanasunnolta käsin, jolloin työstä palautumiseen tarjoutuu loistavat mahdollisuudet lähiluonnossa. 

 Esimerkiksi Kuusamo on jo kesäkuussa 2019 linjannut, että lomarakennuksen muuttamista pysyväksi asunnoksi voi hakea koko kunnan alueelle. Asikkalassa kunnanjohtajakin viestittää, että käyttötarkoituksen muutos on helppo prosessi. Myös Tampere on tarttunut käyttötarkoituksen 

muutoksen mahdollisuuksiin Näsijärven toisella puolella. Nyt on Ylöjärvelläkin aika tarttua tähän mahdollisuuteen.

 Rakennuspaikalle ja rakennuksille on määritelty tietyt vakituiselta asunnolta vaadittavat ominaisuudet. Vaatimukset koskevat mm. asuinrakennuspaikkaa, liittymiä ja tieyhteyksiä, energiatehokkuutta, asuntosuunnittelua, vesihuoltoa, rakenteiden lujuutta, terveellisyyttä, 

käyttöturvallisuutta, esteettömyyttä, ääniolosuhteita ja jätehuoltoa. Kun nämä täyttyvät, mitään estettä käyttötarkoituksen muutokselle ei Ylöjärvelläkään saisi olla. 

 Keskeisin selvitettävä asia on rakennuksen energiatehokkuus, minkä perusteella voidaan arvioida korjausten ja muutosten tarve. Ympäristöministeriö on antanut asetuksilla määräyksiä rakennusten energiatehokkuuden parantamisesta korjaus- ja muutostöissä. 

 Rakentamisen rajoittamisen ja kieltämisen sijaan meidän tulisi kannustaa ja mahdollistaa. Rakentamista omalle maalle tulisi edistää kaikin käytettävissä olevin keinoin.

 Monipaikkaisuus on tulevaisuuden megatrendi, siihen muutokseen meidän tulee vastata etukenossa ja ottaa vapaa-ajanasukkaat mukaan myös päätöksentekoon.

 Keskustan valtuustoryhmä esittää aloitteessaan, että Ylöjärvellä suhtaudutaan myönteisesti ja kannustavasti vapaa-ajanasuntojen käyttötarkoituksen muuttamiseen vakituiseksi asunnoksi aina, kun se rakennusteknisesti on mahdollista ja viestitään mahdollisuudesta asianmukaisesti

7.12.2020
kh 14.12.2020 § 361 

Ympäristölautakunta

Kokouspalkkioiden ja -

korvausten saamiseksi 

ajantasaisiksi korona-arjessa

Keskustan valtuustoryhmä

Koronan myötä luottamushenkilöille on tarjoutunut tilaisuus osallistua kokouksiin etäyhteydellä. Valtuutetuille jaetuissa päätelaitteissa on valmiudet osallistua mm. teams-kokouksiin.

 Etäosallistumisella on myönteinen vaikutus matkakustannuksiin ja liikenteen päästöihin.

 Luottamushenkilöiltä vaaditaan mukautumista kokousrutiineihin ja lisälaitteisiin. Muilla, kuin valtuutetuilla laitteiston päivittäminen jää omalle vastuulle. Lautakuntien ja neuvostojen varsinaiset ja varajäsenet tukeutuvat omiin laitteisiin.

 Keskustan valtuustoryhmä esittää aloitteessaan, että Ylöjärven kaupungin ohjeistuksia ja sääntöjä ajantasaistetaan ja tarvittaessa muutetaan korona-käytäntöihin sopiviksi kaikkien luottamushenkilöiden osalta ja korvataan omien laitteiden käyttö asianmukaisesti sekä koulutetaan 

luottamushenkilöitä uusien menetelmien hyödyntämiseen.

7.12.2020
kh 14.12.2020 § 362             

Hallinto- ja talousosasto

Valtuustoaloite kokouskutsun 

lähettämisestä varajäsenille 

talousarviota koskeviin infoihin 

ja seminaareihin

Keskustan valtuustoryhmä

Valtuusto kokoontuu vuosittain ennen talousarviokokousta pohtimaan kaupungin taloustilannetta yhdessä seminaarien sekä mahdollisten ylimääräisten talousarvioinfotilaisuuksien merkeissä. Vallitsevan päätöksen mukaisesti näihin tilaisuuksiin ei lähetetä kutsua 1. ja 2. varavaltuutetulle 

ellei varsinainen jäsen ole estynyt. Näin ollen varajäsenillä ei ole samanlaista mahdollisuutta perehtyä kaupungin talouden tilaan kuin on varsinaisilla jäsenillä. Muihin infotilaisuuksiin 1. ja 2. varavaltuutettu kutsutaan kuitenkin automaattisesti.

 Keskustan valtuustoryhmä esittää, että käytäntö muutetaan siten, että 1. ja 2. varavaltuutettu kutsutaan jatkossa automaattisesti myös talousarviota koskeviin infoihin ja seminaareihin.
7.12.2020

kh 14.12.2020 § 363                         

Hallinto- ja talousosasto

Matkailun edistämistä on 

tehtävä suunnitelmallisesti
Keskustan valtuustoryhmä

Ylöjärvellä on lukuisia hienoja kulttuuri-, urheilu- ja luontokohteita, joita pitäisi markkinoida. Voisi esimerkiksi teettää Ylöjärven matkailukohteita esitteleviä videoita ja karttoja kaupungin ulkoilu- ja retkeilyreiteistä.

 Matkailumarkkinointi ja kaupunkimarkkinointi on hajautunut Ylöjärven Yrityspalvelu Oy:lle ja Ylöjärven kaupungin eri hallintokunnille, mutta kenelläkään ei näytä olevan tarpeeksi aikaa matkailuasioista huolehtimiseen. Kyse ei välttämättä ole edes rahan riittävyydestä vaan siitä, että 

vastuutahoa ei ole selkeästi päätetty.

 Kesällä on aloitettu kaupunkimarkkinointikampanja, johon on ostettu osaamista someviestinnän asiantuntijalta ja se on tuottanut erittäin hyviä tuloksia. Ei kuitenkaan auta, että on hyvä markkinointisuunnitelma, jos kukaan ei ehdi toteuttaa sitä.

 Esitämme, että kaupunginhallitus valmistelee matkailumarkkinoinnista päätettäväksi matkailun edistämisen suunnitelman ja nimeää sekä kaupunkimarkkinoinnista että matkailumarkkinoinnista vastaavan henkilön.

 Kotimaanmatkailun lisääntyessä Ylöjärven todella kannattaisi panostaa matkailumarkkinointiin.

7.12.2020

kh 14.12.2020 § 364      

Ylöjärven Yrityspalvelu Oy 

hallinto- ja talousosasto   vapaa-

aikalautakunta  



Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen jättäjä/ 

jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö: Jätetty valtuustossa: Käsittely: Vastaus annettu ja 

hyväksytty valtuustossa:

Polkupyöräbaanasta
Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmä

Ylöjärven kävelyn ja pyöräilyn kehittämisohjelman tavoitteena on nostaa pyöräilyn kulkutapaosuus 15 prosenttiin vuoteen 2030 mennessä. Pyöräilyn kulkutapaosuuden kasvattamista ja pyöräilyn sujuvuuden edistämistä tukee myös kaupungin strategia, hyvinvointisuunnitelma ja HINKU-

tavoitteet. Pyöräilyn kulkutapaosuuden kasvattaminen vähentää päästöjä, lisää viihtyvyyttä ja terveyshyötyjä, tuoden tätä kautta myös rahallisia säästöjä. Pyöräilyn lisääminen vaatii kuitenkin myös konkreettisia tekoja ja toimivia pyöräilyolosuhteita.

 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää että Ylöjärvellä aloitetaan suoran polkupyöräbaanan suunnittelu ja rakentaminen Ylöjärven ja Tampereen välille.

 Nykyinen pyörätie Soppeenmäestä Itään kulkee Mikkolantien varressa, sisältäen lukuisia risteyksiä autoliikenteen kanssa. Lisäksi saman kevyenliikenteenväylän jakaa pyöräilijöiden kanssa jalankulkijat. Risteyksien ja kahden erilaisen kulkutavan sisältämä väylä ei tue sujuvaa ja turvallista 

liikennettä tällä tieosuudella, joka toimii merkittävänä pyöräväylänä Tampereen ja Ylöjärven välillä.

 Sujuva ja turvallinen polkupyöräbaana on kokonaan erotettu muusta liikenteestä, myös jalankulusta. Baanalla ei myöskään ole risteyksiä autoliikenteen kanssa. Ollaan rohkeita edelläkävijöitä, ja polkijoita. Tehdään sujuva fillariväylä kaupunkien välille.

7.12.2020

kh 14.12.2020 § 365        

tekninen lautakunta 

ympäristölautakunta

Valtuustoaloite yhteisiksi 

linjauksiksi Ylöjärven 

kaupungin julkisiin 

hankintoihin

Kristillisdemokraattinen 

valtuustoryhmä

Julkiset hankinnat ovat kunnille tärkeä strateginen työkalu, jolla ne vaikuttavat alueensa palveluihin, elinvoimaan, työllisyyteen, yrittäjyyteen ja innovaatioihin. Julkiset hankinnat tarjoavat kunnalle merkittäviä mahdollisuuksia edistää kustannustehokasta talouspolitiikkaa sekä muita 

erilaisia yhteiskunnallisia tavoitteita. Silti hankintoja tehdään usein kunnissa ilman, että niiden taustalla on erityisiä strategisia tavoitteita tai yhteisesti asetettuja linjauksia. Esimerkiksi paikallisten yrittäjien osallistumismahdollisuuksien turvaaminen kilpailutuksien sisällöstä päätettäessä 

tuo positiivisia vaikutuksia, jotka kertautuvat myös verotuloina takaisin kunnalle.

 

 Me allekirjoittaneet haluamme, että kaupunginvaltuusto laatii hankintapoliittisen linjapaperin, jossa sovimme yhdessä niistä periaatteista ja linjauksista, joilla kaupungin hankintoja tehdään. Kyseinen linjapaperi on tärkeä kytkeä osaksi kaupungin laajempaa strategiaa. Näin luomme 

poliittisille päättäjille ja hallinnossa hankintoja toteuttaville viranhaltijoille yhteisen tahtotilan ja käytännön pelisäännöt sille, miten kaupungin kilpailutukset toteutetaan ja mitä niiden kautta halutaan saavuttaa.

7.12.2020
kh 14.12.2020 § 366                

hallinto- ja talousosasto

Defibrillaattoreiden 

hankkimiseksi yleisiin tiloihin

Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmä

Elvytyksen Käypä hoito -suositus on vuodesta 2005 alkaen suosittanut maallikkokäyttöön tarkoitettujen defibrillaattoreiden eli sydäniskureiden hankintaa yleisiin tiloihin ja defibrillaatioviiveen minimoimista. Ylöjärven kaupungilla on osassa toimipisteitä defibrillaattoreita. Näitä ovat mm. 

Kaupungintalo, urheilutalo ja tekninen varikko. Lisäksi sydäniskurirekisterin mukaan niitä on myös kiitettävästi ylöjärveläisissä kaupoissa ja muissa yrityksissä.

 Maallikkokäyttöön tarkoitettu defibrillaattori, sydäniskuri, lyhentää hoidon aloittamisen viivettä. Mitä aikaisemmassa vaiheessa, jo ennen ensihoidon paikalle tuloa, päästään aloittamaan elvytyksessä defibrillaattorin käyttö, nousee potilaan selviytymismahdollisuudet huomattavasti. 

Säästyneen ihmishengen lisäksi tämä säästää tehohoidon ja kuntoutuksen resursseja ja täten myös rahaa. Yhden defibrillaattorin hinta vastaa yhtä tehohoitopäivää.

 Defibrillaattoreita tulisi olla helposti ja nopeasti saatavilla keskeisillä paikoilla ja olla listattuna sydäniskurirekisterissä, josta hätäkeskus ja sen 112 –sovellus pystyy opastamaan niiden hakemiseen.

 Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää että Ylöjärven kaupunki hankkii defibrillaattorit kouluihin ja niihin kaupungin tiloihin joissa sitä ei vielä ole. Defibrillaattorit on sijoitettava helposti saavutettaviin paikkoihin. Koulut sijaitsevat usein keskeisellä paikalla ja niissä on usein koulupäivän 

lisäksi käyttäjiä myös iltaisin.

 Kouluihin sijoitettujen maallikkokäyttöön tarkoitettujen defibrillaattoreiden myötä Ylöjärvelle muodostuisi varsin kattava verkosto defibrillaattoreita. Defibrillaattoreiden sijainnista tulisi myös aina tiedottaa lähiseudun asukkaita ja lisätä ne sydäniskurirekisteriin.

 Otetaan tavoitteeksi että jokaisessa kaupungin toimipisteessä olisi defibrillaattori, mutta niitä ei koskaan tarvittaisi.

7.12.2020
kh 14.12.2020 § 367        

tekninen lautakunta



Keskeneräiset valtuustoaloitteet 2019

Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen 

jättäjä/ jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö:
Jätetty 

valtuustossa:
Käsittely:

Vastaus annettu 

ja hyväksytty 

valtuustossa:

Lahjoitusvarojen 

suunnitelmallisesta käytöstä
Keskustan valt.ryhmä

Ylöjärven kaupunki vastaanottaa vuosittain testamentattuja lahjoituksia ja perillisittä kuolleiden omaisuutta. Toisinaan varat ovat jopa lahjoittajan kohdentamia.

Ylöjärven Keskustan valtuustoryhmä esittää, että näistä varoista laaditaan selkeät käyttösuunnitelmat. Avoimen tiedonkulun ohella kuntalaisille jää elävät tarinat poisnukkuneista
4.2.2019

Kh. 11.2.2019 § 53

Hallinto- ja talousosasto

Metsäsuunnitelman HINKU-

tarkastelusta
Vihreä valtuustoryhmä

Ylöjärven valtuusto päätti 4.2.2019 Ylöjärven ryhtymisestä HINKU-kunnaksi (hiilineutraali kunta). Nyt kaupunki tavoittelee koko alueensa kasvihuonekaasupäästöjen vähentämistä 80 

prosenttia vuoden 2007 tasosta vuoteen 2030 mennessä.Tavoitteen saavuttamiseksi Ylöjärvi on sitoutunut ottamaan kasvihuonekaasupäästönäkökulman huomioon kaikessa merkittävässä 

päätöksenteossa. Ympäristöpäällikkö Pentti Keskitalo on yhteyshenkilö  Hän kertoo HINKU-foorumin tiedotteessa 6.2.2019 ”Ylöjärvi on uusin Hinku-kunta” Ylöjärven mahdollisuuksista:

”Luontoalueet hiiltä sitomaan

 Meillä on (yhdyskuntasuunnittelun) lisäksi paljon mahdollisuuksia sitoa hiiltä luonnonalueisiin, sillä omistamme paljon metsäalueita ja puistoja. Käytännössä tulemme tarkastelemaan 

uudelleen metsien käyttöä ja pohtimaan esimerkiksi soiden ennallistamista”.

 

Ylöjärven kaupunki on ottanut askeleita oikeaan suuntaan, kun se on pudottanut metsien tuottotavoitetta merkittävästi ja suojellut vuoden 2007 jälkeen metsiä 46 hehtaaria (Latosuon 

alueesta 7,2 ha on kuitenkin valitus hallinto-oikeudessa). Ylöjärvi voisi toimia esimerkillisenä kuntana, joka tarkastelisi kaikkien metsä- ja puistoalueidensa hiilinielu ja –varastotasettaan. Kun 

kaadamme kaavoituskohteilla tukkipuuta, kompensoimme menetetyn hiilivaraston puurakentamisella. Puukoulujen suunnittelu onkin hyvä alku HINKU-polulla. 

 

Suojelualueiden määrän ja muun hiilivaraston, soiden ennallistamismahdollisuuksien, kaavoitukseen tarvittavien metsien käytön, biohiilen käytön mahdollisuuksien kartoittamisen ja metsien 

kasvun perusteella voitaisiin määritellä vuotuiset kestävät hakkuumäärät HINKU-tavoitteita ajatellen. Tarkastelulla saadaan tietoa myös hiilikompensaatiomahdollisuuksista.Uusi merkittävästi 

kaupungin metsiin vaikuttava metsäsuunnitelma hyväksyttiin teknisessä lautakunnassa 20.2.2019 eli vasta valtuuston 4.2.2019 päättämien HINKU-sitoumuksen jälkeen.

 

Esitys: Uusi metsäsuunnitelma kohdistuu vuosille 2019 – 2028. Siksi suunnitelmassa määritellyt toimet pitää uudelleenarvioida. Metsäsuunnitelmassa tulee olla sitoumuksen mukaisesti 

kasvihuonekaasupäästötarkastelu. Metsien hoidon pitää tukea vahvasti HINKU-tavoitteiden saavuttamista ja hoitomenetelmien pitää vahvistaa luonnon monimuotoisuutta.

8.4.2019

Kh. 15.4.2019 § 147

tekn. ltk. 11.12.2019 § 144

ympäristöltk. 18.3.2020 § 27                                                                                                

kh. 30.3.2020 § 97 (poistettu 

esityslistalta)

Lihajalosteiden alkuperämaan 

merkitsemisestä kaupungin 

ruokaloissa

Keskustan valtuusto-

ryhmä

Ylöjärven Keskusta kokee, että jokaisella ihmisellä on oikeus tietää mitä syö. Suomeen tuodaan tälläkin hetkellä lihaa, jonka tuottaminen Suomessa on kiellettyä. Kunnat tekevät Suomessa 

ruokahankintoja vuosittain 350 miljoonalla eurolla. Ostamalla ympäristön kannalta hyvillä viljely- ja tuotantomenetelmillä ja eläinten hyvinvointia ja elintarviketurvallisuutta edistävillä tavoilla 

tuotettuja elintarvikkeita ja ruokapalveluja voidaan vaikuttaa alueellisten ja kotimaisten tuotteiden ja yritysten palveluiden kysyntään. Elintarvikkeiden hankinnoilla on yhteys 

mikrobilääkeresistenssiin. Ostopäätöksillä on myös suora yhteys kansantalouteen ja vaihtotaseeseen.

Kaikissa Suomen tarjoilupaikoissa on aterian ainesosana käytettävän tuoreen, jäähdytetyn tai jäädytetyn lihan alkuperämaa ilmoitettava kuluttajalle kirjallisesti 1.5.2019 alkaen. Kantar TNS:n 

selvityksen mukaan 80 prosenttia kuluttajista pitää tärkeänä, että tieto aterian ainesosana käytetyn lihan ja kalan alkuperämaasta olisi tarjoilupaikoissa saatavilla ilman, että sitä tarvitsee 

erikseen kysyä.

Ylöjärvelle lihat ja lihatuotteet toimittaa Wihurin tukun kautta HK ja Saarioinen. Tuotteiden kotimaisuusasteen pitäisi olla 100%.

Lihan ja lihajalosteiden hankinnan sopimus Ylöjärvellä on päättymässä vuoden 2019 lopussa ja uuden tarjouspyynnön valmistelu on käynnissä ja Ylöjärven Keskusta tähtää siihen, että 

tulevaisuudessa Ylöjärven kaupungin ruokaloissa käytettävän lihan ja lihajalosteiden kotimaisuusaste on täysin 100%. Ylöjärvi on yrittäjäystävällinen kunta ja toivommekin, että Ylöjärvi 

huomioi ja kunnioittaa myös suomalaisten maatalousyrittäjien työtä. 

Tästä syystä esitämme, että Ylöjärven kaupungin ruokaloissa tulisi laittaa alkuperämerkinnät kaikkiin lihavalmisteisiin esille omatoimisesti esimerkiksi maan lippua tai kirjainlyhennettä 

käyttäen. Tavoitteena on säilyttää vastuullisten tuotteiden hankinta ja tarjoaminen kaupungin ruokapalvelussa jatkossakin ja lisätä käyttäjien turvallisuuden tunnetta.

2.9.2019

Kh. 9.9.2019 § 242

Tekniikka- ja ympäristöosasto



Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen 

jättäjä/ jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö:
Jätetty 

valtuustossa:
Käsittely:

Vastaus annettu 

ja hyväksytty 

valtuustossa:

Takamaan ja Metsäkylän 

yhdystiestä kehäajatteluun
Keskustan valtuustoryhmä

Valtatie kolmosen suunnittelu on edennyt toteuttamisen vaiheeseen. Valmistuttuaan tie muuttaa oleellisesti Ylöjärven liikenteellisiä olosuhteita.

Ylöjärven Keskustan valtuustoryhmä esittää aloitteessaan Takamaan ja Metsäkylän alueiden yhdistämistä paikallistiellä ja moottoritien alikululla niin, että se mahdollistaa 

moottoriajoneuvoliikenteen näiden kylien välillä uuden valtatielinjauksen toteutuessa. Tieyhteys helpottaisi arkea ja lisäisi huoltovarmuutta.

Kun VT3:n suunnittelu ja toteutus etenee Ylöjärven alueella, esitämme kiinnitettävän huomiota Ylöjärven tieyhteyksien ja liittymien kokonaisvaltaiseen yhteensovittamiseen.

Tähän liittyen esitämme myös Metsäkylän pohjoisen liittymän lisäämistä uudelle valtatie kolmoselle.

Ylöjärven Keskusta kannustaa keskustaajaman kehätieajatteluun. Liittymisiin kaikille pääteille tulee erityisesti kiinnittää huomiota sujuvan liikenteen mahdollistamiseksi, keskustan liikenteen 

rauhoittamiseksi ja huoltovarmuuden turvaamiseksi.

2.9.2019

Kh. 9.9.2019 § 243

Tekn. ltk.

Ymp. ltk.

Koulujen kahdeksan aamuista 

luopumiseksi
Jenni Kiiskinen ym.

Kahdeksalta alkavat kouluaamut ovat tehottomia väsyneille nuorille sekä kaiken lisäksi haitallisia erityisesti murrosikäisille, heidän oppimistuloksilleen ja sosiaalisille suhteilleen. 

Yhteiskuntamme on muuttunut iltapainotteisemmaksi, mutta koulujen lukujärjestykset eivät tätä vielä tunnista. Tutkimusten mukaan aikaiset aamut lyhentävät nuorten nukkumisaikaa ja ne 

voivat viime kädessä johtaa suomalaisten osaamistason heikentymiseen.

Tutkimuksissa on myös osoitettu, että liian vähäinen uni liittyy heikkoon koulumenestykseen. Univaje vaikuttaa myös oppimiseen. Päivällä opitut asiat vahvistavat paikkansa pitkäkestoisessa 

muistissa unen aikana.

Opetusministeriön työryhmä huomautti opetussuunnitelman uudistamisen yhteydessä vuonna 2015, että nuorten koulupäivän ei tulisi alkaa ennen aamuyhdeksää. Viimeisimmän 

kouluterveyskyselyn vastauksista käy myös ilmi, kuinka nuoret ovat entistä väsyneempiä.

Suomen Lukiolaisten liitto on esittänyt kahdeksan aamuista luopumista ja Helsingin yliopiston neurologian dosentti Markku Partinen on toistuvasti esittänyt koulujen alkamisajankohdan 

myöhäistämistä. Partisen mukaan myöhempää koulun alkua kannattaisi kokeilla ainakin peruskoulun ylimmillä luokilla. Ylöjärven tulisi liittyä niiden edelläkävijöiden joukkoon, jotka ovat 

päättäneet luopua aikaisista aamuista lasten ja nuorten hyvinvoinnin parantamisen takia.

Me allekirjoittaneet esitämme, että sivistyslautakunta ohjeistaa kaupunkimme kouluja suunnittelemaan koulupäivät niin, että aikaisista aamuista luovutaan erityisesti yläkouluikäisten nuorten 

osalta.

4.11.2019

Kh. 11.11.2019 § 314

Nuva 4.12.2019 § 75

Sivistysltk. 3.3.2020 § 24, 16.6.2020 

§ 61

Perusturvaltk. 8.4.2020 § 32

Ruokapalvelut

Tekn. ltk.

Yleishyödyllisten yhdistysten 

ylläpitämien kiinteistöjen 

kiinteistöverosta 

vapauttamiseksi

Keskustan valtuusto-

ryhmä
Ylöjärven Keskusta esittää valtuustoaloitteessaan, että Ylöjärven kaupungissa luovutaan yleishyödyllisten yhdistysten omistuksessa olevien kiinteistöjen kiinteistöveron perimisestä. 4.11.2019

Kh. 11.11.2019 § 315

Haltal osasto



Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen 

jättäjä/ jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö:
Jätetty 

valtuustossa:
Käsittely:

Vastaus annettu 

ja hyväksytty 

valtuustossa:

Kaupungin liittymiseksi 

ikäystävällisten kuntien 

verkostoon

Vasemmistoliiton val-

tuustoryhmä

Kunta voi osoittaa sitoutumistaan ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman Terveysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon (Age Friendly Cities and Communities). Suomen kunnista 

verkostossa ovat jo Tampere ja Turku. Vaasassa ja Keravalla valtuustot ovat suhtautuneet myönteisesti asiasta vuonna 2018 tehtyihin aloitteisiin.

Verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle suoria velvoitteita. Kunta mää-rittelee itse, miten se toteuttaa ikäystävällisyyttä. WHO:n verkosto voi kuitenkin arvioida mukana olevia kuntia 

tiettyjen kriteereiden pohjalta. Maailmanlaajuisen verkoston jäsenet voivat vaihtaa kokemuksia asiantuntijoiden kanssa ja jakaa hyväksi havaittuja käytänteitä.

Ikäystävällinen kunta huomioi väestön ikääntymisen päätöksenteossaan ja sitä ohjaavissa asiakirjoissa. Ikäystävällisyyden keskeisiä elementtejä ovat:

1) Päätöksenteon on oltava ikäystävällistä. Asukaslähtöinen demokratia edellyttää ikäihmisten kuulemista ja vaikuttamismahdollisuuksia. Vanhus-neuvostoilla on oltava todellista 

vaikutusvaltaa, mielellään jo asioiden valmisteluvaiheessa. Digitalisointi ei saa johtaa ikäihmisten mielipiteiden sivuuttamiseen. Kansalaistoiminnan tuki ja hyvät toimitilat tukevat ikään-

tyneiden osallisuutta, yhteisöllisyyttä ja vapaaehtoistyötä.

2) Elinympäristön kehittämisessä, kuten kaavoituksessa ja rakentamisessa, on otettava huomioon ikäihmiset. Asumisen, liikenteen ja elinympäristön pitää olla esteetöntä, turvallista ja 

viihtyisää. Henkistä hyvinvointia edis-tävät yhteisölliset asumisratkaisut, monipuoliset ja saavutettavat lähipalvelut ja oikeus lähiluontoon.

3) Julkisia palveluita on kehitettävä ikäihmisten tarpeet huomioiden. Sosiaali- ja terveyspalveluiden lisäksi pitää kuntien vastuulla olevien liikunta-, kulttuuri- ja vapaa-ajan palveluiden on 

oltava ikäystävällisiä. Palveluiden kehittämisessä on myös otettava huomioon ikääntyvän väestön moninaisuus.

Edellä olevin perustein, Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärven kaupunki liittyy ikäystävällisten kuntien verkostoon ja huomioi ikäihmisten hyvinvoinnin toiminnassaan.

9.12.2019

Kh. 16.12.2019 § 386

vanhusneuvosto 11.6.2020 § 19                                        

perusturvaltk 15.12.2020 § 112                                           

kh 11.1.2021 § 26                                 

kv 1.2.2021 §

Lasten ja nuorten lukutaidon 

vahvistamiseksi
Jussi Kytömäki ym.

Lukutaito on mahtava voima

Lukeminen ja lukuharrastus luovat perustan lapsen oppimiselle. Lukutaito lisää tasa-arvoa sekä vähentää köyhyyttä ja syrjäytymistä. Lukutaidon haltuunotto on siis erittäin merkittävä ja 

vaikeuksia ennalta ehkäisevä askel lapsen elämänpolulla.

Suomalaiset kuuluvat useiden mittausten mukaan maailman parhaimpiin ja aktiivisimpiin lukijoihin. Selviä  muutoksia huonompaan suuntaan on kuitenkin havaittavissa. Osaamiserot 

sukupuolten välillä ovat Suomessa OECD-maiden suurimmat. Myös perhetausta vaikuttaa lasten taitotasoon entistä enemmän.

Nyt tarvitaan konkreettista apua lukutaitotyöhön.

Esitys

Valtuusto esittää, että sivistyslautakunta kokoaa yhdessä päiväkotien, kou-lujen, kirjaston ja kaikkien lasten ja nuorten kanssa työskentelevien kanssa ehdotuksia, millä keinoin voimme 

parantaa lukutaito-oppimisympäristöjä ja -opintopolkuja. Samalla selvitetään tarvittavat resurssit.

Lasten ja nuorten lukutaidon vahvistaminen huomioidaan talousarviota laadittaessa sekä mahdollisena strategian päivitystarpeena.

Seuraavan linkin takana on Lukukeskuksen mielenkiintoinen yhteenveto asiasta.

5 FAKTAA LASTEN JA NUORTEN LUKEMISESTA

1. Kasvaako lukevia lapsia ilman lukevia aikuisia?

2. Miksi varhaislukeminen on korvaamatonta?

3. Miten motivoidaan lapsia ja nuoria lukemaan?

4. Tunnistavatko nuoret hyvän lukutaidon merkityksen?

5. Älylaitteet vai paperinen kirja?

https://lukukeskus.fi/5-faktaa-lasten-ja-nuorten-lukemisesta/

9.12.2019

kh. 16.12.2019 § 387

nuorisovaltuusto 11.1.2020 § 4                                       

sivistysltk 7.4.2020 § 29 (pyydetty 

lausunnot 30.9.2020 mennessä 

vakan opettajilta, alkuopetukseen ja 

äidinkieleen erikoistuneilta 

luokanopettajilta. Lausunto 

työstetään em. opettajien yht. 

työpajassa 09/2020)



Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen 

jättäjä/ jättäjät:

Valtuustoaloitteen sisältö:
Jätetty 

valtuustossa:
Käsittely:

Vastaus annettu 

ja hyväksytty 

valtuustossa:

Työsuhdelipun käyt-töönotosta 

kaupungin työntekijöille
Minna Sorsa ym.

Ylöjärvi on liittynyt Hinku-kuntien verkostoon. Hinku-kunnat ovat sitoutuneet tavoittelemaan 80 prosentin päästövähennystä vuoteen 2030 mennessä vuoden 2007 tasosta.

Eräs vaihtoehto on tuoda kaupungin työntekijöille oikeus joukkoliikenteen työsuhdelippuun. Tampereen kaupungin työntekijöistä 90 % on arvellut, että työsuhdelippu toimii kannustimena 

joukkoliikenteen käyttöön. Työmatkojen hiilijalanjälki on kestävällä tasolla, jos työmatkojen päästöt ovat alle 4,2 kg. Kestävän liikkumisen keinoilla voidaan vähentää työmatkaliik-kumisen 

päästöjä 10-30 %.

 

Työntekijä maksaa lippua ostaessaan vain oman osuutensa (esim. 75 %). Tukiosuus laskutetaan työnantajalta. Jos se ei ylitä 300 €/vuosi/hlö, etuus on veroton.

Tampereen kaupunki oli ensimmäinen suuri työnantaja ja kuntaorganisaatio, joka tarjosi henkilöstölleen työsuhdelipun jo vuonna 2006. Keväällä 2011 Tampereen kaupungilla oli noin 13 000 

työsuhdelippuun oikeutettua työntekijää, joista lipulla matkustaa noin 2300 henkilöä (vajaa 18 %).

Työsuhdelipulla voi olla vaikutuksia työhyvinvointiin ja työtyytyväisyyteen. Työmatkaliikunta on helppoa arkiliikuntaa - joukkoliikenteen käyttäjä ottaa päivittäin keskimäärin 2000 askelta 

enemmän kuin yksityisautoilija. Työsuhdelippu on otettu hyvin vastaan kaikissa henkilöstöryhmissä. Selvityksissä myös ne työntekijät, jotka eivät ole lippua hankkineet, arvostavat 

mahdollisuutta tähän etuuteen.

Yhteenvetona: työsuhdelipun käyttöönotto tukee kestäviä arvoja, sen käyttö vähentää ruuhkia ja pysäköintipaikkojen tarvetta. Työsuhdelippu edistää työhyvinvointia.

Esitämme, että Ylöjärvellä tutkitaan työsuhdelipun käyttöönottomahdollisuus.

9.12.2019

Kh. 16.12.2019 § 388

henkilöstöhallinto



Keskeneräiset valtuustoaloitteet 2018

Valtuustoaloitteen otsikko

Valtuustoaloitteen jättäjä/ 

jättäjät:
Valtuustoaloitteen sisältö:

Jätetty 

valtuustossa:
Käsittely:

Vastaus annettu ja 

hyväksytty valtuustossa:

Asemakaava-alueiden ulkopuolisen 

rakentamisen helpottamiseksi
Keskustan valtuustoryhmä

Valtion ohjaus kaavoituksesta kevenee huomattavasti ja päätösvaltaa siirtyy kunnille sekä maakunnille, kun uudet valtakunnalliset alueidenkäyttötavoitteet astuvat voimaan huhtikuussa. Valtion vaatimus yhdyskuntarakenteen tiivistämisestä poistuu kokonaan. 

Rakentamisen sääntelykin on siirtynyt huomattavasti kuntien vastuulle ja vain erityistapauksissa ELY:llä on vielä keskeinen ohjaustehtävä. Näiden uusien käytäntöjen huomioiminen tulee saattaa selvemmin myös Ylöjärven kaupungin toimintatavaksi.

Uusia suunnittelun työkaluja ovat Yleiskaavan käyttö rakennusluvan perusteena (44 §), Alueellinen päätös rakennusluvan erityisistä edellytyksistä suunnittelutarvealueella (137 §), Asemakaavoitus vanhentuneesta yleiskaavasta poiketen (42 §), Vaiheittainen asemakaavan muutos (50 §) sekä käyttötarkoituksen muutos RakJ:n määräyksellä (129 §).

Esitämme, että Ylöjärven kaupungin haja-alueilla kuntalaisten arkea helpotetaan merkittävästi lupaprosesseja sujuvoittamalla ja asemakaava-alueiden ulkopuolista rakentamista helpottamalla esimerkiksi selventämällä käytäntöä vapaa-ajan asuntojen muuttamisesta vakituisiksi asunnoiksi.

5.2.2018

Kh. 12.2.2018 § 47

Ymp.ltk.

Reilu kaupunki -arvonimen 

saamiseksi
Aki Leppänen ym.

Julkinen sektori käyttää hankintoihin vuosittain 35 miljardia euroa. Julkisella sektorilla on mahdollisuus sekä velvollisuus ohjata hankintojaan niin, että ne suoritetaan vastuullisesti ja kestävällä tavalla. 

Ulkomaisten tuotteiden (esim. kahvi ja hedelmät) kohdalla Reilun kaupan tuotteiden suosiminen hankinnoissa on toimiva ja tehokas tapa lisätä julkisten hankintojen vastuullisuutta. Reilu kauppa –sertifioidussa tuotteessa viljelijälle maksetaan oikeuden mukainen korvaus, lapsityövoiman käyttö on kielletty, tuottoja käytetään elinolojen ja hyvinvoinnin 

edistämiseen sekä viljelyssä otetaan ympäristö huomioon.

 

Suomessa Reilu kaupunki –arvonimen myöntää Reilu kauppa ry. Arvonimen saamiseksi on täytettävä Reilu kauppa ry:n määrittelemät kriteerit. 

Suomessa on tällä hetkellä viisitoista Reilun kaupungin arvonimen saanutta kaupunkia. Tampereen kaupunki sai arvonimensä ensimmäisenä kaupunkina vuonna 2008. Vuonna 2015 Tampereen kaupunki haastoi ympäristökuntansa tekemään päätöksen Reilun kaupan arvonimen hakemisesta. Toistaiseksi vain Lempäälä on vastannut haasteeseen. Reilu 

kaupunki -arvonimellä on suuria imagollisia hyötyjä ja se viestii että kaupunki, asukkaineen ja yhteisöineen kykenee kantamaan vastuuta myös globaaleista asioista.

 

Reiluna kaupunkina Ylöjärvi sitoutuisi tarkastelemaan julkisten hankintojensa eettisyyttä ja ekologisuutta sekä kehittämään hankintaosaamistaan kohtamaan nämä vaatimukset. 

Me allekirjoittaneet Ylöjärven kaupunginvaltuuston jäsenet esitämme että Ylöjärven kaupunki osoittaa vastuullisuutensa suosimalla Reilun kaupan -tuotteita sekä lähtee tavoittelemaan Reilu kaupunki -arvonimeä tekemällä siihen vaadittavat toimenpiteet.

5.2.2018

Kh. 12.2.2018 § 50

KuHa Oy

Ruokapalvelu-päällikkö

Subjektiivisen päivähoito-oikeuden 

palauttamiseksi Ylöjärvellä

Ylöjärven Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmä, Ylöjärven 

Vihreiden valtuustoryhmä 

ym.

Laki lasten päivähoidosta muuttui varhaiskasvatuslaiksi 1.8.2015. Varhaiskasvatus määriteltiin uudessa laissa "lapsen suunnitelmalliseksi ja tavoit-teelliseksi kasvatuksen, opetuksen ja hoidon muodostamaksi kokonaisuu-deksi, jossa painottuu erityisesti pedagogiikka."

Ylöjärven kaupunginvaltuusto teki päätöksen 11.4.2016 rahoittaa subjektiivista päivähoito-oikeutta 20 tuntiin niiltä lapsilta, joiden vanhempi ei ole kokopäivätöissä tai opiskele päätoimisesti. Päätöksen jälkeen asiasta tehtiin asiakastyytyväisyyskysely, jonka tuloksissa huoltajat arvioivat lasten tasa-arvon heikenneen ja työelämän ja varhaiskasvatuksen 

yhteensovitta-misen hankaloituneen.

77 Suomen kunnassa on päätetty säilyttää varhaiskasvatusoikeus ennallaan, näiden joukossa mm. Tampere ja Nokia. Tänä vuonna subjektiivinen päivähoito-oikeus palautetaan 1.8.2018 alkaen ainakin Vantaalla ja Lahdessa.

Valtioneuvoston kanslian toimeksiannon mukaisesti Oulun Yliopiston tekemässä selvityksessä kartoitettiin varhaiskasvatuksen lainsäädännön muutosten vaikutuksia. Selvityksen mukaan varhaiskasvatusjohtajien hallinnol-linen työ on lisääntynyt ja oikeuden rajoittamisella ei ole ollut merkittäviä taloudellisia vaikutuksia. 40 % työntekijöistä kertoo lasten 

vaihtuvuuden päivän aikana lisääntyneen, 60,9 % kertoo työn kuormittavuuden lisääntyneen ja 60,3 % kertoo työn lapsiryhmässä lisääntyneen haasteellisemmaksi. 55,2 % työntekijöistä kertoo mahdollisuuden yksittäisen lapsen huomioimiseen vähentyneen. Kokonaisuutena työntekijöiden arviot subjektiivisen päivähoito-oikeuden rajaamisesta olivat 

kriittiset. Keskisimmiksi varhaiskasvatusoikeuden rajaamisen vaikutuksiksi vanhemmat nostivat esiin lasten tasavertaisuuden heikkenemisen suhteessa muihin lapsiin, lasten vertaissuhteiden pysyvyyden vähenemisen, negatiiviset vaikutukset lapsen kasvulle, kehitykselle ja oppimiselle sekä aikuisten ja lasten välisten suhteiden pysyvyyden vähentymisen. 94 

% vanhemmista arvioi lasten hyvinvoinnin heikentyneen. Vaikutuksista vanhemmille ja perheille selvityksessä nostetaan esiin heikentynyt mahdollisuus työnhakuun, opiskeluun tai työssä käymiseen sekä perheiden tasavertaisuuden heikentyminen suhteessa muihin perheisiin. Monet vanhemmat kokivat myös, että yhteistyö varhaiskas-vatusyksikön kanssa 

oli heikentynyt. Vanhemmat kertoivat esimerkkejä siitä, kuinka lapsi oli jäänyt subjektiivisen oikeuden rajaamisesta johtuvan osa-aikaisuuden takia paitsi monista lasten itsensä ja vanhempien tärkeinä pitäneistä toiminnoista sekä kertoivat kokemuksista eriarvoisuudesta.

Laki työttömyysturvan aktiviimallista tuli voimaan 1.1.2018. Työttömien aktiivimalli aiheuttaa hankaluuksia vanhemmille, joiden lapset eivät ole päivähoidossa. Kun keikkaluonteista työtä tarjotaan vanhemmalle, jonka aktiivimallin mukaisesti on otettava paikka vastaan, on lapsien saaminen päivähoitoon vaikeaa. Lain mukaan kiireellisessä tapauksessa 

kuntien on järjestettävä lapselle päivähoitopaikka kahdessa viikossa.

Vaikka subjektiivista päivähoito-oikeutta voi laajentaa erillisellä kirjallisella hakemuksella ja vaikka tämä pyrittäisiin pitämään matalan kynnyksen palveluna, on oman elämäntilanteen perustelu usein nöyryyttävää ja kuluttavaa eikä kaikilla perheillä ole voimavaroja tai halua tätä tehdä.

Laadukas varhaiskasvatus on ennen kaikkea lapsen oikeus. Tätä tukee myös varhaiskasvatuslaki, jossa korostuu aiempaa enemmän pedagoginen näkökulma ja lapsen oikeus oppimiseen. Jokaiselle lapselle on taattava oikeus laadukkaaseen varhaiskasvatukseen riippumatta esimerkiksi lapsen huoltajan työmarkkinatilanteesta tai lapsen kotikunnasta. 

Tutkimusten mukaan korkeatasoisesta pedagogisesta varhaiskasvatuksesta hyötyvät kaikki lapset. Erityisen suurta vaikuttavuus on lapsille, joiden kasvuympäristössä on heidän kehittymistään haittaavia tekijöitä, kuten vanhempien päihde- tai terveysongelmia tai puutteita sosiaalisessa vuorovaikutuksessa. Laadukkaan varhaiskasvatuksen on todettu olevan 

tärkeä, ellei jopa tärkein, myöhempää syrjäytymistä ehkäisevä tekijä. Tutkimusten mukaan laadukkaalla varhaiskasvatuksella pystytään tehokkaasti ehkäisemään lasten syrjäytymistä ja myöhempiä oppimisongelmia. Varhaiskasvatuksessa lapset oppivat vuorovaikutusta ja sosiaalisia taitoja ja se on siksi yksi kannattavimmista sosiaalisista investoinneista 

lasten ja perheiden tulevaisuuteen. Laadukkailla varhaiskasvatuspalveluilla tuetaan vanhemmuutta, ja sillä on siksi myös tärkeä ennaltaehkäisevä lastensuojelullinen ulottuvuus. Varhaiskasvatus on tärkeässä osassa varhaisessa tukemisessa ja ennaltaehkäisyssä, sillä päiväkodissa huomataan yleensä ensimmäiset merkit ongelmista.

Syksyllä 2017 n. 90 ylöjärveläistä lasta saivat osa-aikaista varhaiskasvatusta ja heille oli myönnetty kokoaikainen varhaiskasvatus. Kuntatalouden näkökulmasta subjektiivisen päivähoito-oikeuden palauttamisessa puhutaan siis varsin pienistä kustannuksista.

Ylöjärven uudistuvan kaupunkistrategian kulmakivinä ovat rohkea edelläkävijä, joka panostaa erityisesti ennaltaehkäiseviin palveluihin.

Ylöjärven Vasemmistoliiton valtuustoryhmä sekä Ylöjärven Vihreiden val-tuustoryhmä esittävät subjektiivisen päivähoito-oikeuden palauttamista kaikille lapsille.

16.4.2018

Kh. 23.4.2018 § 143

Sivistysltk. 11.9.2018

Raideliikenteen tilannekuvan 

päivittämisestä ja uusien 

mahdollisuuksien selvittämisestä 

välillä Ylöjärvi-Tampere osana 

North Sea - Baltic -ydinkäytävän 

laajennusta pohjoiseen

Keskustan valtuustoryhmä

Ylöjärven ja Tampereen taajamien välisestä toimivan joukkoliikenteen tarpeesta on keskusteltu pitkään. Keskusteluissa on esiintynyt vuosien varrella erilaisia vaihtoehtoja, kuten raitiotie, runkobussit sekä lähijuna. Lähijunaliikenteen kehittämistä on viimeksi pohdittu laajemmin Tampereen kaupunkiseudun 2013 teettämässä joukkoliikenteen 

taustaselvityksessä. Keskeisenä lähijuna -vaihtoehdon haasteena kyseisessä selvityksessä - kuten aiemmissakin selvityksissä - on korostunut rataverkon kuormittuminen ja vuorovälien jääminen liian pitkäksi yhdellä raiteella operoitaessa.

Tilanne on kuitenkin muuttumassa merkittävästi, kun Euroopan komission 6.6.2018 julkaisemassa esityksessä seuraavasta CEF-ohjelmasta Suomen päärata on mukana osana pohjoisen ydinkäytävän rakentumista.

Esitämme, että Ylöjärven kaupunki selvittää pikaisella aikataululla, miten tämä EU-komission tekemä esitys voisi olla edistämässä Ylöjärven ja Tampereen kaupunkien taajamien välisen raideliikenteen toteutumista sekä laatii samalla päivitetyn tilannekuvan siitä, mitä mahdollisuuksia kaupungissamme sijaitseva juna-asema ja mahdollinen matkakeskus 

tarjoaisivat Ylöjärven asukkaille ja elinkeinoelämälle.

3.9.2018

Kh. 10.9.2018 § 273

Ymp.ltk

Vs. kehitysjohtaja

Kantatilaperiaatteen 

poikkileikkausvuoden 

kohtuullistamisesta

Keskustan valtuustoryhmä

Ylöjärven kaavoituksessa maanomistajien tasapuolisen kohtelun periaatetta on käytännössä toteutettu noudattamalla ns. kantatilaperiaatetta. Kan-tatilaperiaatteen avulla selvitetään millainen kiinteistöjaotus alueella on vallinnut vuoden 1959 rakennuslain voimaan tullessa. Tämän lähes 60 vuoden takaisen tilajaotuksen puitteissa tarkastellaan, paljonko 

sovituilla perusteilla laskettavia rakennuspaikkoja kullekin tilalle tulisi. Näin selvitetään onko kantatilalle kuuluvat rakennuspaikat jo käytetty vai onko niitä vielä jäljellä. – Jos ”kantatilan” kaikkien rakennuspaikkojen katsotaan tulleen rakennetuiksi, on hakijalta evätty poikkeus- tai rakennuslupa sillä perusteella, että luvan myöntäminen loukkaisi 

maanomistajien tasapuolista kohtelua.

Kantatilatarkastelua kaavoituksessa tai kantatilaperiaatteessa käytettyä vuotta 1959 ei määritellä maankäyttö- ja rakennuslaissa. Kyseessä on siis vanha maan tapa, jonka taustalla on eri oikeusasteiden oikeuskäytännöt. Vuoden 1959 jälkeen maanomistajuus on siirtynyt useissa tapauksissa jopa neljänteen polveen ja kantatiloja on lohkottu, jolloin ei ole 

kansalaisten yhdenvertaisuuden näkökulmasta kovin oikeudenmukaista tarkastella esimerkiksi 50 vuotta sitten toisten maanomistajien tekemiä tonttikauppoja.

Ympäristöministeriön vuoden 2012 oppaassa kyläyleiskaavoituksesta kunnille sanotaan: ”Kyläyleiskaavan laadinnan yhteydessä on aina syytä tarkastella kylän kiinteistöjaotusta ja sen kehitystä kaavan laadinnan yhtenä lähtökohtana. Mahdollista emätilaperiaatteen käyttöä rakennuspaikkojen laskennassa tulee kuitenkin harkita paikallisista lähtökohdista 

käsin.”

Esimerkiksi Keravalla kantatilaperiaatteen poikkileikkausajankohdaksi on asetettu kaavoitettavan alueen ensimmäisen oikeusvaikutteisen yleiskaavan voimaantulopäivämäärä. Monet muutkin kunnat Suomessa ovat koh-tuullistaneet tarkasteluvuotta ja alkaneet käyttää vertailuvuotena esimerkiksi Maankäyttö- ja rakennuslain voimaantulovuotta 2000.

 

Kylissä rakentamisen sijoittuminen järkevästi kylärakenteeseen luontaisesti sopiville ja rakentamiseen hyvin soveltuville paikoille tulisi olla merkittävästi vaikuttavampi tekijä rakennuslupien myöntämisessä.

Esitämme, että Ylöjärven kaavoituksessa käytettävän rakennuslupia määrittävän kantatilaperiaatteen vertailuvuotta kohtuullistetaan lähemmäs nykyaikaa, esimerkiksi vuoteen 2000.

3.9.2018

Kv. 3.9.2018 § 98

Kh. 10.9.2018 § 276

Ymp.ltk.

Ikäihmisten eri asuntomuotojen 

toteuttamiseksi Ylöjärven 

kaupungin keskusta-alueella

Sosialidemokraattinen 

valtuustoryhmä

Ylöjärvellä on nyt lähdetty suunnittelemaan ja kehittämään kaupungin keskustaa harkitusti ja pitkällä aikajänteellä. Ylöjärven sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esittää, että Ylöjärven kaupunki mahdollistaa tämän suunnittelun yhteydessä vuokra-, osaomistus- ja omistusasuntojen sekä palveluasuntojen rakentamisen keskusta-alueella.

Tarve ikäihmisten palveluja sisältäviä asumismuotoja kohtaan lisääntyy koko ajan ja siksi kaupungin tulisi kartoittaa jo kaavoitusvaiheessa kaikki mahdolliset rakennuspaikat, joita voidaan käyttää tähän tarkoitukseen, palvelujen läheisyydestä.
1.10.2018

Kh. 8.10.2018 § 301

Vanhusneuvosto 29.11.2018 § 

38 

Perusturvaltk. 3.3.2020 § 22

Ymp. ltk.

Keijärven Suojastenlahden 

palauttamisesta vanhaan 

kukoistukseensa

Kokoomuksen 

valtuustoryhmä

Suojastenlahti on historiatietojen ja vanhojen karttakuvien perusteella ollut ennen maatalouden päästöjen ja jätevesien ohjausta avonainen ja kaunis järven lahti. Ihmisen aiheuttamat päästöt ovat vuosikymmenten aikana rehevöittäneet lahden niin, että nykyään se on lähes umpeen kasvanut haiseva ja epäesteettisen näköinen ryteikkö. Myös lähialueen 

asukkaat ovat jatkuvasti valittaneet ympäristöstä ja toivoneet sille tehtävän jotain.

Me Kokoomuksen valtuustoryhmänä esitämme, että lähdetään kaavoituksen ja teknisen osaston voimin palauttamaan Suojastenlahti vanhaan loistoonsa kaivamalla, ruoppaamalla ja muokkaamalla sitä ehkä vähän kaupunkimaisemmaksi kuin se oli ennen, esimerkiksi pengertämällä ja reunustamalla rantaa, jolloin sen ympärille voidaan rakentaa vaikka 

kävelytie. Samalla voidaan tarkastella mahdollista lisärakentamisen kaavoitusta sen rantamaisemiin. Näiden mahdollisten uusien rakennuspaikkojen myyntitulot rahoittavat ehostuksen vaatimat toimenpiteet.

10.12.2018

Kh. 17.12.2018 § 401

Ymp. ltk.

Tekn. ltk.



Keskeneräiset valtuustoaloitteet 2017

Valtuustoaloitteen otsikko Valtuustoaloitteen jättäjä/ jättäjät: Valtuustoaloitteen sisältö: Jätetty valtuustossa: Käsittely:

Vastaus annettu ja 

hyväksytty 

valtuustossa:

Päätöksenteon vaikutusten arvioiminen
Keskustan valtuustoryhmä Leena 

Törmälä ym.

Valtuustokauden aikana on usein puheissa mietitty tehtyjen päätösten vaikutuksia. Näitä ei kuitenkaan kaupungissamme aktiivisesti seurata. Tiukan talouden aikana on jouduttu tekemään monia palvelun laatuun vaikuttavia päätöksiä, mutta valtuutetuille ei ole tuotu tietoa siitä, millaisia vaikutuksia päätöksillä pidemmällä tähtäimellä on ollut 

kaupunkilaisille.

Esimerkkinä arvioitavista päätöksistä on varhaiskasvatuksen resurssimitoituksen muutos ja sen vaikutus varhaiskasvatuksen laatuun sekä henkilökunnan jaksamiseen. Myös sivistysosaston vuoden 2017 kohdistettujen leikkausten vaikutukset perusopetukseen tulisi aikanaan arvioida. Arvioiden tulokset tulisi esittää valtuustolle ennen 

välitilinpäätöstä, jolloin valtuutetut saisivat tiedon päätöksen teon pohjaksi kyseisen vuoden talousarvion laadintaa varten.

Keskustan valtuustoryhmä esittää, että kaupunki alkaa aktiivisesti tehdä arviointia päätösten vaikutuksista palvelujen laatuun ja/tai hyvinvointiin.

24.4.2017

Kh. 8.5.2017

§ 

perusturvaltk. 9.6.2020 § 41

sivistysltk. 29.8.2017 § 50

Vapaa-aikaltk 24.8.2017 § 35

Kaava-alueiden ulkopuolisten taajamien vesihuollosta

Keskustan valt.ryhmä

Esko Arola ym.

Me Ylöjärven Keskustan valtuustoryhmässä olemme panneet merkille vesiliikelaitoksen yhtiöittämisessä sen, että kaava-alueen ulkopuolisten taajamien vesihuoltoasia on jätetty vaille oikeaa ja riittävää huomiota. Ehdotamme ulkopuolisen, täysin sitoutumattoman selvittelijän hankkimista selkeyttämään tilanne. 

Taustaa: Ylöjärven kaava-alueen ulkopuolisissa taajamissa on aloitettu vesihuoltotyö vesihuoltolain mukaisesti 25–30 vuotta sitten. Kaava-alueen ulkopuolisiin taajamiin on kunta rakentanut puhdasvesiverkostoa Antaverkan, Mutalan ja Takamaan suunnan taajamiin osittain. Jossain vaiheessa rakentaminen on lopetettu ja ehdotettu kylien väelle 

perustettavaksi osuuskuntia, jotka rakentaisivat putkistot ja osuuskuntien ollessa velattomia putkistot siirrettäisiin kunnan vesiliikelaitoksen hallintaan. Tätä kunnan vesiliikelaitokseen siirtämistä ei ole sittemmin tehty muilta osin kuin Kaitilantien vesihuolto-osuuskunnan kanssa. Viime vuosina vallalla on ollut ajatus, että ”kunnalla ei ole mitään 

velvollisuuksia kaava-alueen ulkopuolella”. Lain mukaan kunnilla on taajamiin vesihuollon järjestämisvelvollisuus riippumatta siitä, onko se hallinnollisesti kaava-alueella vai sen ulkopuolella. Asiassa on lisäksi sivuutettu kuntalain 8§. Laki koskee kunnan järjestämisvelvollisuuden alaisia asioita. Lain henki on se, että samassa asiassa kuntalaiset ovat 

yhdenvertaisia. Asioita ei voi ratkaista enemmistöpäätöksellä. Lakien noudattaminen ei ole subjektiivinen asia, mikä voitaisiin ratkaista äänestämällä.

Esimerkkejä käytännön tilanteista:

 

Kaitilantien vesihuolto-osuuskunnan erikoiskohtelun lisäksi kaava-alueen ulkopuolisille alueille on voimassa hinnasto liittymille, jossa on ”haja-asutusalueen” liittymishintoja ja kaava-alueen hintoja. Haja-asutusalueelle ei ole oikeutta tehdä liittymiä kunnan toimesta eikä liittyjillä ole liittymisvelvollisuutta. Voimassa on näille alueille hajavesiasetus, joka 

vaatii kiinteistön omistajan hoitamaan viemäröinnin omin voimin. Todellisuudessa hinnastossa tarkoitetaan kaava-alueen ulkopuolisten taajamien liittymiä. Käsitteitä sekoittamalla on muodostunut tilanne, että kaava-alueen ulkopuoliset luulevat voimassa olevan hajavesiasetuksen olevan ohjeena myös taajamissa, jotka ovat kaava-alueen 

ulkopuolisia. Kaava-alueen ulkopuolisiin taajamiin noudatetaan vesihuoltolakia kuten taajamista. Eikä suinkaan haja-asutusalueen hajavesiasetusta. Taajamissa hallinnollisia rajoja, kuten kaava-alueen rajaa, ei oteta huomioon.

Puhtaan veden osalta on myös taajaman ulkopuolisille alueille kunnallinen velvoite liittymille. Vesihuoltolaissa sanotaan niin, että ”mikäli suuren ihmisjoukon tarve vaatii, on kunnan ryhdyttävä toimenpiteisiin…”. Tämä suuri ihmisjoukko ei edellytä taajamamäärittelyn mukaista asumistiheyttä. Näin Ylöjärvellä on arseenialueitten osalta Lakialasta kohti 

Orivettä johtuen raskasmetallipitoisesta geologiasta. 

Pihkaperän arseenihavainnoista ei lopulta saatu näyttöä. Asia koskee varsinaisten taajamien osalta myös viemäröintiä. 

Mielenkiintoista on myös se, että vesihuoltolaista on otettu vajaa lause käyttöön esimerkiksi hinnastossa (2016): 

Vesihuoltolain lause kuuluu pääpiirteissään niin, että ”alueittain liittymishinnat voivat olla erisuuruisia, jos se kustannusten oikean kohdentamisen tai muun vastaavan syyn takia on tarpeellista ”. Lauseen käyttäminen hinnastoissa kokonaisena muuttaa hinnastojen sisältökuvan päälaelleen. Taajamien kalleimpia vesi- ja viemärijohtoja rakennetaan 

kaava-alueelle nimellisellä hinnalla. ”Muu vastaava syy” ei voi olla tonttipolitiikka, johon vedotaan asiaa tiedusteltaessa. 

Asiaa ei ole korjattu vesilaitoksen yhtiöittämisessä. Hinnastosta 2017:

Liittymismaksun määräytyminen haja-asutusalueella

Viittaus vajaaseen lauseeseen löytyy vain hinnaston ”haja-asutusalue”-kohdassa.

Valtuustoaloitteen myötä pyritään siihen, että hinnoittelun määrittämiseksi haetaan kertakaikkinen toimintamalli ja kumotaan virheelliset voimassa olevat kyseenalaiset ja laittomat mallit. Lisäksi pyritään välttämään vahingonkorvauslain kautta tapahtuva tarkastelu ja virkavelvollisuusasioihin liittyvä tarkastelu.

Tällä hetkellä voimassa oleva menettely aiheuttaa suurelle ihmisjoukolle taloudellista vahinkoa. Osuuskuntamallissa kunta ei ole suostunut edes tukkuvesihinnoitteluun, vaikka vesihuoltolain mukaan kunnan hoidettavaksi kuuluvaa asiaa hoidetaan ilmaiseksi.  Osuuskuntien hallinto vaatii resursseja aiheuttaen kustannuksia monin tavoin 

toimihenkilöille. 

Kunnalle kuuluvia töitä hoidettaessa aiheutuu asiallisesti ottaen isoja kustannuksia samalla, kun kunnan vesilaitosorganisaatio säästää näissä kustannuksissa. Jotta näitä pitkän aikavälin kustannuksia ei ryhdyttäisi takautuvasti missään vaiheessa laskemaan, on tämä hetki oivallinen asian oikaisemiseksi.

22.5.2017

Kh. 12.6.2017 § 227 

Tekniikka- ja ympäristöosasto

Ylöjärven Vesi Oy

Vesimittarin koon mukainen liittymismaksu

Keskustan valt.ryhmä

Esko Arola ym.

Ylöjärven Keskustan valtuustoryhmä esittää liittymien hinnoittelua kaava-alueen ulkopuolisissa taajamissa muutettavaksi mittarin kokoon perustuvaksi. 

Kaupungin aloittaessa viemäriliittymien rakentamisen kaava-alueen ulkopuolisiin taajamiin liittymien hinnoittelu on tulossa erittäin ongelmalliseksi.

Muutoksella jatkettaisiin viemäröinnin aloittaneen vesihuolto-osuuskunnan liittymän hintaperiaatetta. Periaate on ollut keskimääräinen ja sama hinta samasta vastineesta. Yli 330 liittyneen suunnasta ei ole missään vaiheessa tullut tarvetta kyseenalaistaa periaatetta. Koska hinnoittelua ei ole vielä lyöty lukkoon, on tämä yksinkertaisin ja tasapuolisin 

periaate helposti otettavissa käyttöön.

Esimerkiksi sähköyhtiöt myyvät sähköliittymiä, jolloin liittymän hinta perustuu ostettavaan kapasiteettiin. Sähköliittymien puolella verkostosta varattava kapasiteetti on sidoksissa pääsulakkeen kokoon. Vesilaitoksilla kapasiteetin varausta kuvaa teknisesti hyvin vesimittarikoko.

Tällä yksinkertaisella periaatteella toteutetaan kaikki tarpeelliset tavoitteet. Muun muassa keskimääräinen liittymishinta on kohtuullinen aina, kuten vesihuoltolaki vaatii. Lisäksi samasta asiasta sama hinta -periaate poistaa sen ongelman, että kaava-alueen ulkopuolisissa taajamissa on edelleen jäänteitä maatalouden rakennuksista kerrosaloineen. On 

kohtuutonta kohdistaa käytöstä poistuneisiinkin rakennuksiin liittymishintaa, joka on isompi kuin omakotitalon hintaosuus.

22.5.2017

Kh. 12.6.2017 § 226

Tekniikka- ja ympäristöosasto

Ylöjärven Vesi Oy

Kurun sataman virkistämiseksi

Ylöjärvi 2001+

Matti Ylitalo Kurussa on upea legendaarinen satama, joka kaipaa uudistusta. Ehdotankin, että kaupunki alkaa aktiivisesti etsimään satamaan kahvila tai ravintola yrittäjää. Lisäksi satamassa ei ole laisinkaan vierasvenepaikkoja. Ehdotan, että kaupunki hoitaa muutaman vierasvenepaikan satamalaituriin. Satamalla olisi merkitystä alueen elinvoimaisuudelle. 22.5.2017

Kh. 12.6.2017 § 228

Tekninen ltk.

Hulevesimaksun poistaminen

Ylöjärvi 2001+

Matti Ylitalo
Hulevesimaksu on vitsi. Kansalaiset ovat pöyristyneitä. Kukaan ei voi päättää paljonko vettä sataa. Kuntalaiset ovat ihan kypsiä tällaiseen. Summa on pieni per talous, mutta se on täysin epäoikeudenmukainen. Jotkut imeyttävät veden pihaansa. Kyseisellä maksulla on saatu huono maine. Ylöjärven talous ei kaadu hulevesimaksuun, jonka tarkoitus on 

tuottaa n. 350 t. Eur. Vaikka Ylöjärvi teki hyvän tuloksen.
22.5.2017

Kh. 12.6.2017 § 229 

Tekninen ltk.

Yksityisen maan kaavoittaminen

Ylöjärvi 2001+

Matti Ylitalo Ylöjärvi kaavoittaa vain omistamiaan maita. Ehdotamme, että kaupunki voisi maanomistajien kanssa tehdä yhteistyötä kaavoitusasioissa. 22.5.2017

Kh. 12.6.2017 § 230

Ympäristöltk.

Rakennusjärjestyksen korjaaminen

Ylöjärvi 2001+

Matti Ylitalo

Hiljattain hyväksytyssä rakennusjärjestyksessä oli kohta, jota yritettiin valtuustossa korjata. Kohta vain kiusaa asukkaita. Uusi rakennusjärjestys aiheuttaa osalle asukkaista ongelmia, sillä jatkossa ajoneuvojen, veneiden, koneiden, asuntoautojen, asuntovaunujen ja muiden vastaavien ulkosäilytys on kiellettyä asuinrakennusten tonteilla.

Rakennusjärjestyksen kohta liitteenä.

Ehdotankin, että kyseinen kohta muutetaan asukasystävällisemmäksi.

22.5.2017

Kh. 12.6.2017 § 233

Ympäristöltk.

 Rantayleiskaavan laatimisesta vanhan Kurun mallin 

mukaan muualle nykyisen Ylöjärven alueelle, sekä 

vakituisen asumisen mahdollistamisesta niillä vapaa-

ajan asunnoilla, jotka täyttävät pysyvän asumisen 

kriteerit, kuten Kangasalla toimitaan

Kokoomuksen valtuustoryhmä

Ylöjärven kaupunki laati uuden rakennusjärjestyksen, jonka mukaan Valtuuston tahtotila oli kasvattaa vapaa-ajan asuntojen rakennusoikeutta, jotta ihmiset saisivat rakentaa nykyvaatimustasoa vastaavia vapaa-ajan asuntoja. Elyn tekemän valituksen perusteella hallinto-oikeus kuitenkin hylkäsi kyseiset pykälät, koska ne sallivat suuremman 

rakennusoikeuden kuin mitä nykyisille kaavoitetuille tonteille on määritetty, joten sen suuruiset rakennusoikeudet tulee kaavan mukaisesti tarkastella. 

Esitämmekin, että Ylöjärven kaupunki ryhtyisi laatimaan koko Ylöjärven rakennettuja ranta-alueita varten yleiskaavan, jossa rantarakentamisen rakennusoikeus määriä kasvatetaan nykytarpeita vastaavalle tasolle, ja mahdollisuuksien mukaan vanhoja kaavoja tarkastellaan myös niin, että niiden rakennusoikeuksia kasvatetaan. Samassa yhteydessä 

myös mahdollistetaan vapaa-ajan asuntojen muuttaminen vakituiseen asuinkäyttöön niissä tapauksissa, jotka täyttävät pysyvän asumisen kriteerit, eli alueilla joissa edellytykset palveluiden läheisyydestä ja kulkuyhteydet täyttyvät, tämä tukisi mm. Kurun keskusta-aluetta.

Tiedostamme, että kaavoituksen resurssit ovat rajalliset ja tässä voitaisiin harkita lisäresurssia tai se voitaisiin suorittaa ostopalveluna.

11.12.2017

Kh. 18.12.2017 § 428

Sivistysltk. 16.1.2018 § 10

Tekninen ltk.

Ympäristöltk.

Perusturvaltk. 3.3.2020 § 23



Keskeneräiset valtuustoaloitteet 2016

Valtuustoaloitteen 

otsikko

Valtuustoaloitteen 

jättäjä/ jättäjät:
Valtuustoaloitteen sisältö:

Jätetty 

valtuustossa:
Käsittely:

Vastaus annettu ja 

hyväksytty valtuustossa:

Kesäasuntojen 

muuttamisen 

helpottamisesta 

vakituiseksi 

asunnoksi

Ylöjärvi 2001+, Ylitalo 

Matti

Ylöjärvellä on erittäin paljon kesäasuntoja. Ylöjärvi saisi suuren määrän lisää asukkaita, jos sallittaisiin, kuten mm. useat 

vieruskunnat, kesäasunnon muuttaminen vakituiseksi asunnoksi. Tällä myös estettäisiin syrjintää, mitä on mm. 

Paappasenniemessä, missä on omakotitalojen ominaisuuksilla kaikkine kunnallisine palveluineen olevia kesämökkejä, 

joista n. puolet ovat muutettu omakotitaloiksi. Loppuosa ei saa muutettua, mitä voisi kutsua syrjinnäksi.

Useat kunnat, kuten Hämeenkyrö ja Ruovesi jopa mainostavat, että heillä saa muuttaa kesäasunnon vakituiseksi 

asunnoksi.

Esitämme, että Ylöjärvi aloittaa toimenpiteet, joilla voi muuttaa vakituiseksi soveltuvan kesäasunnon muuttamisen 

vakituiseksi asunnoksi.

5.9.2016

Kh. 12.9.2016 § 269

Tekniikka ja 

ympäristöosasto



Keskeneräiset valtuustoaloitteet 2015

Valtuustoaloitteen otsikko
Valtuustoaloitteen 

jättäjä/ jättäjät:
Valtuustoaloitteen sisältö:

Jätetty 

valtuustos

sa:

Käsittely:

Vastaus annettu ja 

hyväksytty 

valtuustossa:

Rakentamisen sallimisesta 

maa- ja metsätalousalueille 

sekä asuinrakentamisen 

sallimisesta myös taajama-

/kyläalueiden ulkopuolelle

Perussuomalaisten 

valtuustoryhmä

Me Ylöjärven Perussuomalaiset esitämme, että rakentaminen (vakituinen ja vapaa-ajan) sallitaan 

tulevaisuudessa myös maa- ja metsätaloutta varten varatuille alueille, joille tähän saakka on evätty 

rakentaminen lukuunottamatta maa- ja metsätalouteen liittyvää toimintaa tukevaa rakentamista. 

Lopetetaan myös asuinrakentamisen pakko-ohjaaminen taajamiin ja kyläkeskittymiin.

Tällä hetkellä on käytännössä mahdotonta saada rakennuslupaa asuin- tai vapaa-ajanrakennukselle 

alueelle, joka on varattu maa- tai metsätalouskäyttöön. Tämänlaisella alueella saattaa olla myös ranta-

alueita, joilla on rantaosayleiskaava. Rantaosayleiskaavassa on merkitty rakentamispaikat, joihin saa 

rakentaa ja yleensä vain loma-asunnon, mutta rakentamispaikkaa ei saa siirtää eikä rakentamispaikkoja 

saa lisättyä. Nämä "kiveen hakatut" paikat eivät välttämättä ole rakentamisen kannaltakaan aina 

parhaimpia paikkoja.

Myös asuinrakentamisen pakko-ohjaaminen taajamiin ja kyläkeskittymiin on nyt muodissa ja perusteina 

käytetään palvelujen saatavuutta, liikennöintireittejä yms. kielteisiä päätöksiä tukevia lausuntoja.

Otetaan uuden hallitusohjelman mukainen rohkea askel ja annetaan ihmisen itse päättää, missä on hyvä 

asua tai viettää vapaa-aikaa. Ei etukäteen tehdä toisen puolesta päätöstä, ettei saisi asua luonnon 

keskellä.

8.6.2015

Kh. 15.6.2015 §  242

Ympäristöltk. 

13.10.2015 § 161 

(asian käsittely 

siirretty)



Keskeneräiset valtuustoaloitteet 2009-2014

Valtuustoaloitteen otsikko
Valtuustoaloitteen jättäjä/ 

jättäjät:
Valtuustoaloitteen sisältö: Jätetty valtuustossa: Käsittely:

Vastaus annettu ja hyväksytty 

valtuustossa:

Selvityksen tekemiseksi 

pormestarijärjestelmään siirtymisestä

Valtuutetut (Satu Telemäki 

ym.)

Nykyisen kuntalain mukaisessa kunnallishallinnon päätöksenteossa osa poliittisesta vallasta on vahvasti virkamiesten käsissä. Näin on Ylöjärvelläkin. Vahvasta virkamiesohjauksesta huolimatta poliittinen vastuu päätöksistä jää kuitenkin aina poliitikoille.

Mielestämme kuntalaisten valitsemien luottamushenkilöiden asemaa tulee vahvistaa.

Katsomme, että myös Ylöjärvellä, kuten muuallakin Pirkanmaalla, ollaan tilanteessa, jossa tulee selvittää pormestarijärjestelmän edut ja haitat. Haluamme edistää demokratian kehittymistä, antaa poliittiselle vallalle kasvot, lisätä kiinnostusta yhteisten asioiden hoitoon sekä parantaa poliittista 

yhteistyötä.

Esitämmekin, että kaupunginhallitus selvittää yhdessä valtuuston puheenjohtajiston kanssa pormestarijärjestelmän edut ja haitat sekä mahdollisen pormestarijärjestelmään siirtymisen luontevimman käyttöönoton ajankohdan.

17.12.2009

Kh 11.1.2010 § 11

Talous- ja suunnittelutoimikunta 18.1.2010 

§ 3

Määräaikaisen vapautuksen myöntämisestä 

rakenteilla olevaan vesihuolto-verkostoon 

liittymisestä taajama-alueen ulkopuolella

Perussuomalaisten valt.ryhmä

Esitämme kaupunginvaltuustolle, että kiinteistön omistajalle voidaan myöntää määräaikainen vapautus rakenteilla olevaan vesihuoltoverkostoon liittymisestä taajama-alueen ulkopuolella, mikäli liittymisvelvoitteisen kiinteistön järjestelmä on vesihuoltoasetusten mukaisessa kunnossa. Vapautus 

voitaisiin myöntää myös osittaisena. 

 

Kuvitteellisena esimerkkinä voitaisiin käyttää vaikkapa 50 –luvun rintamamiestaloa, jossa on avokaivo ja uusittu jätevesien käsittelyjärjestelmä. Jätevesien käsittelyjärjestelmässä on nykymääräysten mukainen 3 –osastoinen sakokaivo ja maasuodatuskenttä. Tarkastuksen jälkeen kiinteistö 

velvoitetaan liittymään kaupungin vesijohtoon, mutta viemäriverkostoon liittymiselle annetaan 10 vuoden siirtymäaika. Maasuodatuskentän laskennallinen ikä on noin 15 vuotta. Vastaavasti panospuhdistamon käyttöikä on viidestätoista vuodesta ylöspäin. Mikäli esimerkkitalossa on porakaivo 

talousveden lähteenä ja vesi laadullisesti hyvää, kiinteistölle annettaisiin vapautus 10 vuodeksi kaupungin vesijohtoon ja viemäriverkkoon liittymisestä. 

Kiinteistöllä tapahtuvan tarkastuksen suorittaisi puolueeton taho, jolla olisi riittävä tietotaito käytössä olevista järjestelmistä.

Mikäli rakennus on tehty nykyisen jätevesiasetuksen aikana, riittäisi rakennusluvan myötä tehtyjen dokumenttien esittäminen, jotka kuvaavat kiinteistön jätevesijärjestelmän ja talousvesijärjestelmän.

Erityisen hankalassa asemassa ovat juuri valmistuneet kiinteistöt, joihin on investoitu asuntolainan lisäksi tuhansien eurojen arvoiset jätevesijärjestelmät.  Vesihuoltoverkostoon liittymisen vuoksi nämä kalliit investoinnit jäävät käyttökelvottomiksi ja niihin sijoitetut rahat menevät täysin hukkaan. 

Mikä pahinta edessä on jälleen uusi tuhansien eurojen investointi.

Tämä aloite on erittäin tärkeä ja koskee laajalti puutarhakaupunkimme asukkaita. Vesihuoltoverkostoon liittymisen kalleudesta on tullut paljon yhteydenottoja. Tämä kustannus pakottaa osan kuntalaisista realisoimaan omaisuuttaan tai ottamaan lainaa eikä meidän tehtävänä ole aiheuttaa 

ylimääräisiä taloudellisia ongelmia kaupungimme asukkaille.

Esimerkiksi Pirkkalassa voidaan myöntää vastaavissa tilanteissa 5-10 vuotta vapautusta liittymisestä, mikäli kiinteistölle aiheutuu liittymisestä kohtuutonta haittaa ja mikäli kiinteistöllä on asiat lainsäädännön mukaisella tasolla.

Asiasta on tehty aloite 2012 syksyllä ja silloin muutoksia ei tullut kaupungin linjaan ”pakkoliittämisestä” vesihuoltoverkostoon. Tärkeimpänä perusteena oli silloin verkoston kustanusten kattaminen ja verkoston toimivuuden ylläpitäminen ilman verkoston huuhtelua.

Lausuntokierroksella oleva lakimuutos puoltaa myös taajama-alueen ulkopuolella olevien kiinteistöjen vapauttamista pakkoliittymisestä vesihuoltoverkostoon. Vanhaa lakia voidaan kuitenkin soveltaa vielä viiden vuoden siirtymäajan, jonka vuoksi meidän täytyisi reagoida asiaan jo nyt.

 

Mielestämme kaupungin tehtävä on palvella kaupungin asukasta eikä kaupungin asukkaan palvella kaupunkia. Tämä pakkoliittäminen tarkoittaa juuri jälkimmäistä varsinkin silloin, kun se asettaa asukkaan suunnattomien taloudellisten menetysten piiriin; Pahimmassa tapauksessa realisoimaan 

omaisuuttaan.

21.2.2013

Kauhall. 11.3.2013 § 115

Ympäristöltk. 14.5.2013 § 68

Kauhall. 27.5.2013 § 240

Kv. 13.6.2013 § 91

Kauhall. 12.8.2013 § 314

Ymp.ltk. 1.10.2013 § 119

Kauhall. 21.10.2013 § 408

Kv. 14.11.2013 § 123

Kauhall. 2.12.2013 § 480

Asia jätetty pöydälle.


